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Hasičská Velká 
cena Blanenska 
letos nebude

REGION - S ohledem na stávající 
situaci rozhodla mimořádná Členská 
schůze Velké ceny Blanenska, že 
letošní ročník VCB nevypukne. 
Pořadatelé jednotlivých soutěží 
se shodli, že riziko je stále dost 
velké a opatření pro pořádání akcí 
poměrně přísná, takže za stávající 
situace neplánují svoje soutěže vůbec 
pořádat.

Došlo také ke shodě v tom, 
že pokud by se situace výrazně 
uklidnila a opatření uvolnila, 
mohou si jednotlivé sbory uspořádat 
pohárovou soutěž, a to za podmínek, 
které si sami stanoví (tj. např. pozvou 
si určitý výběr závodících týmů, 
omezí možnost startu na družstva z 
blanenského okresu apod.).  (hrr)
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Projekt za téměř čtvrt miliardy 
zlepší zásobování vodou

BLANENSKO - Práce na projektu 
Pitná voda Jedovnicko, které oddálil 
nouzový stav, se už naplno rozběhly. 
Svazek vodovodů a kanalizací chce 
díky investici 228 milionů vyřešit 
problémy se zásobováním obcí na 
Blanensku, zejména v okolí Jedovnic. 
Pomoci jim má propojení lokálních 
vodovodů s páteřním přivaděčem 
z Blanska. Společnost pro Pitnou vodu 
Jedovnicko, která stavbu provádí, 
vybuduje přivaděče, vodovodní řady 
a propoje pitné vody v délce asi 16,5 
kilometru.

„Stavba má kompenzovat následky 
následky sucha. V posledním období 
se podzemní zdroje vody nenaplňují 
ani ve chvíli, když jsou srážky větší. 
Dochází pak k problémům zejména 
výtlakem a s tlakem ve vodovodní síti. 
Projevuje se to hlavně v teplých dnech, 
kdy je sucho, a lidem z kohoutku 
teče jen malý pramínek vody,“ 
vysvětlil Ivo Polák, místostarosta 
Blanska a současně předseda Svazku 
vodovodů a kanalizací.

Ve chvíli, kdy se i Jedovnicko 
napojí na páteřní přivaděč z Blanska, 
tyto problémy odpadnou. Obce totiž 
získají alternativní zdroj, díky němuž 
bude možné dodávky vody zajistit. 
„Celé Jedovnicko a okolí působí jako 
jakási sběrná miska. Oblast je závislá 
na množství srážek. Mnohdy ale i když 
prší, je problém vodu v dostatečném 
množtví získat. Hladiny spodní 
vody se totiž stále snižují a zdroje 
na Jedovnicku vysychají. Zvyšuje se 
také spotřeba vody. Propojení zajistí 
další zdroj vody a umožní nám také 
odstávku jednotlivých vrtů a opravy 
na stávající síti,“ doplnil tajemník 
Svazku vodovodů a kanalizací Petr 
Tioka.

Stavba oficiálně začala letos 
v březnu budováním propojení 
z Blanska. Práce na přivaděči, který 
vede přes Písečnou na Klepačov, 
ale oddálila karanténa. Nyní už se 
pokračuje. „Teď pracujeme na stavbě 
výtlačného řadu na Klepačov. Jde 
o propojení z Blanska lesem a zadní 
částí obce. Hotovo bychom tam chtěli 
mít do konce listopadu. Pokračovat 
se bude směrem na Rudici a přes ni 
do Jedovnic. Od prosince začneme 
budovat také přívodný řad do 
Olomučan, hotovo by tam mělo být 
nejpozději do poloviny příštího roku,“ 
popsal Pavel Doležel z Vodárenské 
akciové společnosti, který zajišťuje 
technický dozor.

Kromě propojení Svazek postaví 
také celou řadu vodárenských 
objektů. „Součástí stavby je výstavba 
nové úpravny vody Jedovnice, která 

Hledáme zaměstnance na 
dlouhodobý pracovní poměr. 
Částečný úvazek. Úklid domácností. 
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Tragická nehoda: Mladá 
řidička nepřežila střet 
s dodávkou

SVITÁVKA - V pondělí 25. května v osm hodin ráno 
došlo k tragické dopravní nehodě u Svitávky. Po silnici 
II/150 řídila mladá žena osobní vozidlo Ford Puma. Při 
průjezdu pravotočivou zatáčkou ve směru na Boskovice 
nezvládla řízení a vjela do protisměru, kde se čelně střetla 
s protijedoucí dodávkou VW LT.

„I přes veškerou snahu záchranářů osmnáctiletá řidička 
svým zraněním na místě podlehla. Řidič dodávky vyvázl s 
lehkým zraněním. Alkohol byl u řidiče vyloučen dechovou 
orientační zkouškou,“ uvedla policejní mluvčí Lenka 
Koryťáková.

U nehody zasahovali profesionální hasiči i záchranáři 
ve spolupráci s vrtulníkem zdravotnické záchranné služby.

„Naši operátoři vyslali k dopravní nehodě, která se stala 
nedaleko Svitávky, vrtulník a pozemní lékařskou posádku. 
V osobním autě, které se srazilo s dodávkou, byla 
zaklíněná mladá žena. Po jejím vyproštění jsme zahájili 
resuscitaci. Přes veškerou naši snahu se životní funkce 

pacientky obnovit nepodařilo. Zranění byla příliš vážná, 
neslučitelná se životem,“ uvedli jihomoravští záchranáři.

Ve stejný čas zasahovali záchranáři také u dopravní 
nehody v blízkosti Holštejna, kde se střetla dvě 
osobní vozidla. Při průjezdu pravotočivou zatáčkou 
osmadvacetiletý řidič nepřizpůsobil rychlost jízdy a 
stavu mokré vozovky, čímž se dostal s vozidlem tov. zn. 
Hyundai do protisměru. 

„Tam se boční částí vozidla střetl s protijedoucím 
osobním automobilem Škoda Yeti, které vlivem nárazu 
skončilo převrácené na střeše. Při dopravní nehodě došlo 
k lehkému zranění spolucestujícího ve vozidle Hyundai 
Getz a devětatřicetiletého řidiče převráceného vozidla,“ 
doplnila Koryťáková.

Celková škoda na vozidlech byla předběžně odhadnuta 
částkou 290 tisíc korun. U řidičů bylo provedeno orientační 
vyšetření na přítomnost alkoholu v dechu s negativním 
výsledkem.  Radim Hruška, foto Policie ČR

Charita pořádá 
sběr potravin 
a oblečení 

REGION - Ve středu 10. června 
pořádá blanenská charita hned na 
několika místech okresu Blansko 
sbírku. 

Tentokrát ji zaměřuje jen na trvanlivé 
potraviny, dětské oblečení a drogerii. 
Z potravin budou pořadatelé rádi za 
trvanlivé potraviny jako jsou piškoty, 
konzervy, těstoviny, olej, rýže, mléko, 
dětské výživy a další.

Konkrétní časy sběru najdou na 
internetových stránkách www.blansko.
charita.cz a na facebooku.  (hrr)
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zajistí lepší filtraci a z vody odstraní 
železo a mangan, vybudování nového 
vodojemu na místě původního 
v Rudici, nová nádrž u vodojemu 
Větřák v Jedovnicích, která zajistí 
větší akumulaci vody, vystrojení 
nového vrtu v Jedovnicích, úpravy na 
stávajících vrtech a další související 
práce,“ upřesnila mluvčí Vodárenské 
akciové společnosti Iva Librová.

Situace se zásobováním vodou by se 
měla zlepšit i v Lažánkách, které jsou 
zásobovány přes Rudici. Tam se práce 
přesunou na konci roku 2021. Místní 
se dočkají nového vodojemu na kopci 
u silnice na Vilémovice, nové budou 
i vodovodní řady, potrubí se vymístí 
ze zahrádek na obecní pozemky. 
„Všichni tady na to čekáme. Když 
je sucho, máme omezený odběr 
vody, nemůžeme zalévat zahrádky, 
vodovod je zde navíc starý a poměrně 
často praská, voda pak uniká mimo 
a dost často se na to přichází až 
s velkým zpožděním, protože se 
ztrácí v podzemí v nejrůznějších 
prasklinách,“ popisuje Josef Čmel 
z Lažánek.

Chystá se 
napojení také 
dalších obcí

Ubývající zdroje trápí i ostatní 
části regionu. Na první etapu za 228 
milionů korun by tak mělo navázat 
napojování dalších obcí. Ve druhé 
etapě, jejíž náklady jsou předběžně 
vyčíslené na 109 milionů korun, by tak 
mělo dojít k odpojení málo kvalitních 
zdrojů pitné vody například v Lipovci 
či Holštejně, posílení místních zdrojů 
a další napojení by postupně měli 
získat také lidé v Ostrově u Macochy, 

Kulířově, Senetářově, Vilémovicíc
h či v Krásensku. Svazek vodovodů 
a kanalizací měst a obcí jako investor 
tak chce ve dvou etpaách pokrýt 
zásobování celkem 14 obcí celkem za 
337 milionů korun.

Vodárenská akciová společnost, 
která vodovody a podzemní zdroje 
vody provozuje, plánuje ale ještě další 
opatření. K postupnému připojování 
obcí na hlavní vodovodní přivaděče, 
které využívají vodu ze zdrojů 
ve Velkých Opatovicích, Spešově 
a Lažanech, se přidá také posílení 
těchto zdrojů.

„Ve spolupráci s hydrogelologem 
už jsme vytipovali určité lokality. 
V Lažanech se podařilo najít nový 
zdroj, který by sám o sobě mohl do 
soustavy dodávat nově  dalších 10 
litrů za vteřinu, přičemž celá soustava 
teď v průměru spotřebuje 100 litrů za 
vteřinu. Hledáme také nové zdroje 
ve Spešově, ve Velkých Opatovicích 
nebo ve Vlkově u Letovic. Věřím, 
že tam se to taky podaří,“ uvedl 
Petr Fiala, ředitel boskovické divize 
Vodárenské akciové společnosti.

Důležitým bodem pro zajištění 
dostatku pitné vody je také 
zprovoznění Úpravny vody Bělá 
v Boskovicích. 

Ta v budoucnu zajistí zásobování 
vodovodů v regionu vodou 
z boskovické přehrady. Náklady se 
odhadují až na 220 milion korun. 
Kdy se ale začne s rekonstrukcí 
technologie na úpravu povrchové 
vody z přehrady, zatím není jasné. 
„Vybudování a zajištění záložních 
zdrojů pitné vody je ale do budoucna 
nutné. Hladiny podzemních vod 
klesají a je důležité se chovat 
zodpovědně, kdyby opravdu nastala 
situace, že vody bude nedostatek. To 
riziko musíme v maximální možné 
míře už teď minimalizovat,“ uvedl 
Ivo Polák.

Zdroj: Pavla Komárková, 
www.blansko.cz
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Doufám, že se v Blansku opět bude 
hrát druhá liga, věří Filip Král

BLANSKO� -�Málokdo�dělá� hokeji�
v�Blansku�takovou�reklamu�jako�Filip�
Král.� Blanenský� odchovanec� působí�
v� zámoří� již� přes� dva� roky� a� největší�
úspěch�kariéry�si�připsal�letos�na�jaře,�
když� podepsal� nováčkovský� kontrakt�
s� jedním� z� tradičních� klubů� NHL� –�
s�Torontem�Maple�Leafs.

Vítejte zpátky v Česku, Filipe. 
Jak jste se těšil domů?
Tento� rok� asi� nejméně� (smích).�

Hodně�se�dařilo�mně�i�týmu,�ale�když�
to� vezmu� z� pohledu� epidemie,� jsem�
rád,�že�jsem�zpět.�Zrovna�v�době,�kdy�
jsem� odlétal,� byla� na� návštěvě�máma�
a�moje�přítelkyně.�Takže�jsem�se�vra-
cel�s�nimi,�o�to�to�bylo�příjemnější.

Na jaře jste podepsal kontrakt 
s Torontem. Jak jednání probíhala?
Už� během� ročníku� jsme� o� tom� de-

batovali,� byli� jsme� v� kontaktu� od�
předsezónního� kempu.� V� březnu� mi�
přišla� zpráva� od� agenta,� že� Toronto�
zintenzivňuje� jednání� a� že� by� podpis�
mohl� přijít� v� následujících� týdnech.�
A�když�jsem�odlétal,�jednání�gradova-
la�a�týden�po�návratu�jsem�podepisoval�
smlouvu.

Už přes dva roky hrajete v zámoří. 
Zaznamenal jste velký vývoj ve své 
hře?
Jako� hráč� jsem� udělal� neskutečný�

progres.� Je� to� obrovský� rozdíl� opro-
ti� hraní� v� Česku,� nechávají� nás� hrát�
náš� hokej� a� nezabíjí� naši� kreativitu.�
Měl�jsem�štěstí,�že�jsem�dostal�důvěru�
trenérů�a�když�mě�Toronto�draftovalo,�
často� za�mnou� jezdili� a� pomáhali� mi�
v� osobním� rozvoji.� Je� opravdu� velký�
rozdíl� mezi� naším� mládežnickým�
hokejem� a� tím� zámořským.� Cítím�

velkou� důvěru� v� individuální� doved-
nosti,�dávají�velký�důraz�na�videoroz-
bory�a�je�jedno,�jestli�hráč�sedí�obden�
nebo�jednou�za�čas.�Je�vidět�touha�po-
moci�tomu�hráči.

Než jste zamířil do zámoří, sti-
hl jste získat mistrovský titul 
s Kometou. Jak na přelomovou 
sezónu vzpomínáte?
Bylo�to�moje�první�a�zatím�posled-

ní� sezóna�mezi�muži� (smích).�V�pod-
statě� jsem� absolvoval� letní� přípravu�
s�áčkem�a�pak�šel�zase�k�juniorce.�Moc�
jsem� s� nějakým� vytížením� v� mužích�
nepočítal,� protože� se� hodně� počítalo�
s� Daldou� Mikyskou.� Povedly� se� mi�
však�přípravné� zápasy� a� už� jsem� tam�
zůstal.� Posílali�mě� do�Třebíče,� abych�
sbíral� zkušenosti.� V� juniorce� jsem�
odehrál�jen�pár�zápasů�a�něco�v�play-
off.�Ten�rok�mě�hodně�posunul�–�nebýt�
něj,�těžko�jsem�tam,�kde�teď�jsem.

V Kometě působila řada skvělých 

obránců, kdo z nich vám nejvíce po-
mohl?
Asi� bych� jmenoval�Tomáše�Malce.�

Ten�mi�radil�určitě�nejvíc�a�hodně�mi�
v�začátku�pomohl.

Jste blanenským rodákem, zažil 
jste druholigovou éru hokeje v Blan-
sku. Jak na ni vzpomínáte?
Táta� to� tady� tehdy� vedl,� já� jsem�

samozřejmě� chodil� jako� malý� kluk�
na�hokej.�Můj�oblíbený�hráč�byl�Petr�
Látal,� který� nosil� jedenáctku.� Takže�
pokaždé,�když�vybírám�číslo,�chci�ne-
jvíc�právě�jedenáctku.�Po�zápase�jsem�
chodil�do�kabiny.�Tedy�v�případě,�když�
se� vyhrálo.� Když� se� prohrálo,� radši�
jsem� tam� nechodil� (smích).� Rád� vz-
pomínám,�že�když�někdo�zlomil�hoke-
jku,� dostal� jsem� ji� já.� Doufám,� že� se�
v�Blansku�jednou�druhá�liga�hrát�bude.

Aktuálně hrají Dynamiters kra-
jskou soutěž. Jste s někým z týmu 
v kontaktu a sledujete výsledky?

Mám� tam� hodně� kamarádů,� takže�
v� kontaktu� jsme,� občas� si� napíšeme�
a� podobně.� Co� se� týče� sledování,� to�
úplně� ne.� Ale� vnímám,� když� Dyna-
miters�hrají� třeba�s�Březinou,�protože�
tam� znám� hodně� kluků� a� vím,� jací�
jsou�(smích),�takže�v�těchto�případech�
zjišťuji�co�a�jak.

V Kometě jste působil společně 
s Martinem Nečasem, který aktuál-
ně hraje v Carolině. Jste v kontak-
tu?
Občas� si� zahrajeme� Fortnite�

(smích).� Občas,� když� máme� volno,�
něco�si�s�klukama�zahrajeme�na�Play-
stationu,� mezi� tím� pokecáme,� jak� se�
nám�daří�a�podobně.�Jednou�za�čas�se�
potkáme,� většinou� až� v�Brně� na� letní�
přípravě,�ale�kontakt�udržujeme.

Kdy plánujete návrat za moře?
Vůbec� nevím.� Uvidíme,� jestli� se�

bude� dohrávat� NHL,� ale� opravdu�
netuším.�Počítám,� že�na�konci� prázd-
nin�bych� se�mohl�přesunout�za�moře.�
Ale�uvidíme,�jestli�vůbec�budou�kem-
py.� Letní� přípravu� budu� řešit� doma,�
jsem� v� kontaktu� s� Milošem� Pecou�
(bývalý� kondiční� trenér� Komety�
Brno,� pozn.� red).� Připravuje� mi� ně-
jaké� tréninky,� dvakrát� třikrát� týdně�
se�vidíme.�Občas�spolupracuji�v�Brně�
s�Kubou�Zbořilem.

Už vám chybí led?
Je�to�dlouhé,�ale�úplně�mi�to�nechy-

bí.� Chodím� na� in-line� brusle,� občas�
zajdu� na� hřiště� do� Řícmanic� a� spíše�
si�užívám�bez�ledu.�Sice�mi�to�trochu�
chybí,� ale� na� rozdíl� od� jiných� si� rád�
odpočinu.�Nicméně�na�led�se�samozře-
jmě�těším.

 Kryštof Severa, www.blansko.cz

Při rozepři bodl 
agresor protivníka do 
stehna

REGION� -�V�pondělí� 25.� května� krátce� po� třetí�
hodině�ráno�se�na�Blanensku�rozhodl�nožem�vyřešit�
neshody� s� bývalým� kamarádem� osmašedesátiletý�
muž.� Posilněný� alkoholem� propíchl� senior� pneu-
matiku�zaparkované�dodávky,�ve�které�se�v�tu�dobu�
nacházel� její�majitel.�Po�vzájemné�rozepři�výtržník�
použil� nůž� s� dvanácticentimetrovou� čepelí� znovu,�
tentokrát� však� proti� poškozenému,� kterého� bodnul�
třikrát� do� stehna.� Zraněného� dvaapadesátiletého�
muže�museli�záchranáři�převézt�do�nemocnice,�kde�
ho�lékaři�ošetřili.�Útočníka�policisté�zadrželi�krátce�
po�činu�a� zahájili� s� ním�úkony� trestního� řízení�pro�
podezření� z� trestného� činu� ublížení� na� zdraví.�
V�případě�odsouzení�mu�hrozí�až�tříleté�vězení.

Zloděj vykradl těžební 
stroj

RUDICE� -� Neobvyklým� případem� se� v� těch-
to� dnech� zabývají� blanenští� kriminalisté.� Zloděj� se�
totiž�vloupal�do�těžebního�stroje,�který�byl�odstavené�
v� katastru� obce�Rudice.� Pachatel� z� kabiny� odmon-
toval�zásadní�věci,�které�uvádí�stroj�do�chodu.�Ukradl�
řídící� jednotku� typu� TIER� 3,� včetně� příslušenství,�
elektronickou� průměrku� zn.� John� Deer� a� další� vy-
bavení�uvnitř�stroje�(např.�pilové�řetězy,�měřící�kolo�
kácecí�hlavice,�sadu�kulatých�pilníků�na�pilu�zn.�Sti-
hl�a�sadu�šroubů�k�hydraulickým�hadicím).�Zloděj�se�
vybavil� také� autorádiem� a� osobními� věcmi� lesního�
dělníka.� Po� překonání� visacího� zámku� ze� skříňky,�
která�se�nachází�u�schůdků�do�kabiny,�navíc�ukradl�
krabici�s�nářadím,�včetně�náhradních�dílů�k�harves-
toru.�Za�kabinou�poté�demontoval�vodící�kabely�ze�
dvou� akumulátorů.�Celkem�způsobil� škodu� za�více�
než�půl�miliónu�korun.

Někdo se vloupal do 
stavební buňky

LETOVICE�-�Letovičtí�policisté�pátrají�po�pach-
ateli,� který� vnikl� do� areálu� stavby� v� Letovicích.�
Do� objektu� se� nezvaný� návštěvník� dostal� tak,� že�
prostříhal�oplocení.�Poté�zamířil�ke� stavební�buňce�
s� nářadím,� kde� překonal� uzamčené� dveře.� Odtud�
ukradl�vibrační�pěch�zn.�BOMAG.�
Celková� škoda� odcizením� stroje� a� poškozením�

plotu�činí�asi�šestašedesát�tisíc�korun.

Sousedka vyrušila 
zloděje při práci

OSTROV U MACOCHY� -� Nepříjemné� prob-
lémy�řešil�krátce�po�půlnoci�majitel�osobního�vozid-
la�Volkswagen�Caddy�v�Ostrově�u�Macochy.�V�noci�
ho�probudila�sousedka�s�tím,�že�mu�někdo�poškodil�
zadní�sklo�vozidla.�Během�venčení�svého�psa�uslyše-
la� z� parkoviště� u� místní� prodejny� potravin� řinčení�
skla.� Poté� uviděla� osobu,� která� se� pohybovala� u�
zaparkovaných�aut.�Na�dotaz,�co�tam�dělá,�jí�odsekl�
mužský� hlas� vulgárními� slovy.� Poté�muž� nastoupil�
do�auta�pravděpodobně�tov.�zn.�Citroën,�které�stálo�u�
vozovky,�a�odjel�směrem�na�Blansko.�
Majitel� poškozeného� vozidla� následně� zjistil,� že�

pachatel�mu�ze�zavazadlového�prostoru�odcizil�pra-
covní� nářadí.� Konkrétně� se� jednalo� o� příklepovou�
vrtačku�a�sbíjecí�kladivo,�zn.�Makita.�Celková�škoda�
odcizením�a� poškozením� je� odhadována�předběžně�
částkou�10�000�korun.�Případ�prověřujeme�pro�po-
dezření�ze�spáchání�trestného�činu�krádež.
V� souvislosti� s� tímto� případem� žádáme� případ-

né� svědky,�pokud�si�někdo�v� inkriminovanou�dobu�
povšiml� podezřelého� vozidla� nebo� osob� v� � dané�
obci,� aby� nás� kontaktovali� na� telefonním� čísle�
974� 631� 396,� popř.� na� lince� tísňového� volání� 158.�
Děkujeme.
„Opět� upozorňujeme� řidiče,� že� se� nevyplácí�

nechávat� ve� vozidlech� cenné� a� osobní� věci.� Ty� se�
pak� stávají� pro� zloděje� velkým� lákadlem� a� poté� i�
poměrně� snadnou� kořistí.� Buďte� tedy� na� své� věci�
opatrní�a�pamatujte,�že�automobil�není�trezor,�“�upo-
zornila�policejní�mluvčí�Lenka�Koryťáková.

Opilý řidič se dal 
před policisty na útěk, 
skončil v poutech

STVOLOVÁ� -� V� blízkosti� Stvolové� došlo�
v� pondělí� 1.� června� v� odpoledních� hodinách� k� do-
pravní� nehodě� dvou� vozidel.� Při� předjíždění� řidič�
dodávky� nedodržel� dostatečný� odstup� od� druhého�
vozidla,�s�kterým�se�následně�bočně�střetl.�
Viník,� aniž� by� zastavil,� ve� své� jízdě� pokračoval�

dál.� Poškozený� jel� za� ním� a� snažil� se� jej� zastavit,�
avšak� bezúspěšně.� Pomoc� přišla� až� v� Letovicích,�
kdy� kolem� něj� projela� policejní� hlídka� z� místního�
�oddělení,� kterou� ihned� zalarmoval.� Jakmile� se� pol-
icisté� k� pronásledovanému� vozidlu,� které� zastavilo�
v�ulici�Pražská�přiblížili,�vzal�řidič�nohy�na�ramena�
a�dal�se�na�útěk.�
V� této� snaze�mu� však� letovická� policejní� hlídka�

zabránila,� po� pár� metrech� ho� doběhla� a� zadržela.�
Vzápětí� policisté� zjistili� důvod� jeho� útěku.� Prove-
denou� zkouškou� u� řidiče� naměřili� více� než� jedna�
promile�alkoholu�v�dechu�a�pozitivní�test�na�amphet-
amin.��
Policisté� ve� věci� zahájili� úkony� trestního� řízení�

pro� podezření� ze� spáchání� trestného� činu� ohrožení�
pod� vlivem� návykové� látky.�Vzhledem� k� tomu,� že�
přitom� šestatřicetiletý� nezodpovědný� řidič� navíc�
způsobil� dopravní� nehodu,� hrozil� by�mu� v� případě�
pravomocného�odsouzení�až�tříletý�trest�odnětí�svo-
body.

Muž zaútočil na 
zasahující policejní 
hlídku pěstmi

BLANSKO� -� O� tom,� že� policejní� služba� není�
vždy� jednoduchá,� svědčí� i� případ� ze� soboty� 30.�
května.�Policisté�přijali�v�podvečerních�hodinách�na�
tísňovou�linku�oznámení,�že�v�bytě�v�ulici�Čapkova�
v�Blansku�se�nachází�agresivní�muž,�který�vyhodil�z�
obydlí�maminku�a�nechce�jí�pustit�zpátky.�
Na� místo� se� dostavila� blanenská� policejní� hlíd-

ka,� která� jednání� útočníka� začala� okamžitě� řešit.�
Nejdříve� se�muž� pokusil� hlídku� zastavit� přibouch-
nutím�dveří�od�bytu.�I�přesto,�že�mu�v�tom�policisté�
�bleskově� zabránili,� útočník� se� nechtěl� vzdát� a� ve�
svém� jednání� pokračoval.� Přešel� k� fyzickému� na-
padání,�a�to�pěstmi�proti�členům�policejní�hlídky.�
„Útočníka� po� předchozích� výzvách,� aby� svého�

protiprávního�jednání�zanechal,�museli�strážci�záko-

na� zklidnit� až� za� použití� donucovacích� prostřed-
ků� a� � taseru.� Policistům� poškodil� policejní� výstroj�
a�způsobil�lehká�zranění,�která�si�vyžádala�lékařské�
ošetření.�Muž�byl� následně�převezen�k� lékařskému�
ošetření,�kde�doktor� rozhodl�o�umístění�do�psychi-
atrické� léčebny,“� popsala� zákrok� policejní� mluvčí�
Lenka�Koryťáková�.�
Zadržený�muž,�který� je�policistům�dobře�známý,�

byl� v� minulosti� již� několikrát� soudně� trestaný.�
V� současné� době� jsou� zahájeny� úkony� trestního�
řízení� ze� zločinu� násilí� proti� úřední� osobě.� Násil-
níkovi�tak�hrozí�až�šest�let�odnětí�svobody.

Cyklista usedl za 
řídítka pod vlivem 
alkoholu

RÁJEC-JESTŘEBÍ�-�V�pondělí�25.�května�v�ran-
ních� hodinách� v� Rájci� Jestřebí� zastavili� dopravní�
policisté�jednapadesátiletého�muže�na�jízdním�kole.�
Tento�se�vydal�na�cestu�značně�posilněný�alkoholem.�
Policisté� u� cyklisty� naměřili� orientační� dechovou�
�zkouškou� tři� promile� alkoholu.� Další� jízda�mu� tak�
byla�zakázána�a�případ�byl�zaevidován�jako�přestu-
pek�podle�ustanovení�o�silničním�provozu.
„V�souvislosti�s�tímto�případem�znovu�apelujeme�

na� to,� že� stejně� jako� řidič�motorového� vozidla� ani�
cyklista� nesmí� požít� alkoholický� nápoj� nebo� užít�
návykovou� látku� před� jízdou,� během� jízdy� nebo�
v�době,�kdy�mohl�být�pod�jejich�vlivem,“�upozornila�
policejní�mluvčí�Lenka�Koryťáková.
Od� čtvrtka� do� neděle� 21.� května� probíhala� ce-

lorepubliková� dopravně� bezpečnostní� akce� k� za-
jištění� bezpečnosti� a� plynulosti� silničního� provozu�
zaměřená� především� na� alkohol� a� jiné� návykové�
látky.�Zvýšené�počty�policejní�hlídek�se�pohybovaly�
také�na�Blanensku.�
Policisté� během� akce� zkontrolovali� celkem� 134�

vozidel.� U� šestnácti� řidičů� zjistili� dopravní� přestu-
pek,�většina�z�nich�byla�vyřešena�na�místě�blokově,�
příslušnému�správnímu�orgánu�oznámili�pět�přestup-
ků.�U� čtyř� řidičů�byla� naměřena�pozitivní� dechová�
zkouška�na�alkohol.

Policisté upozorňovali 
na rizika spojená 
s jízdou na kole

REGION�-�U�příležitosti�Světového�dne�jízdních�
kol�uspořádali�policisté�preventivní�akci�zaměřenou�
na�bezpečný�pohyb�cyklistů.�Při�setkání�na�cyklos-
tezkách�v�Brně�a�Boskovicích�vysvětlovali�význam�
cyklistické�přilby.�
„Ta� je�významným�bezpečnostním�prvkem�nejen�

pro� děti,� pro� které� je� povinná,� ale� � i� pro� dospělé.�
Právě�úrazy�hlavy�při�dopravní�nehodě�patří�k� těm�
nejvážnějším.� Mnohem� častěji� je� také� účastníkem�
nehody�dospělý�cyklista�než�dítě,“�popsal�policejní�
mluvčí�David�Chaloupka.�
Upozornil� také� na� fakt,� že� častým� nešvarem�

cyklistů�bývá�i�jízda�pod�vlivem�alkoholu,�stále�však�
platí,�že�ten�nepatří�ani�za�řídítka�jízdního�kola.�
Mnohým� cyklistům� přišlo� také� vhod� opakování�

prvků�povinné�výbavy� jízdního�kola,� ta� totiž�velmi�
často� na� nových� modelech� kol� chybí� a� je� potřeba�
ji� dokoupit� zvlášť.� Policisté� apelují� na� vzájemnou�
ohleduplnost� všech� účastníků� silničního� provozu� a�
přejí�mnoho�šťastných�kilometrů.

 Zpracoval Radim Hruška

Blanenští atleti na den dětí zahájili letní atletickou sezónu, která byla přerušena kvůli korona viru. Akce se konala na 173 stadionech pod patronací Českého atlet-
ického svazu. V Blansku ji uspořádal Atletický klub Ludvíka Daňka pro atlety z ASK Blansko. Na stadionu bylo vidět mnoho kvalitních výkonů, kterými mladí atleti 
ukázali, že se po dobu karantény v domácím prostředí poctivě připravovali. Ta pravá atletická sezóna pro nás odstartovala uplynulou sobotu, a to soutěží družstev 
staršího žactva, kde jsme měli družstvo děvčat. Tento týden se také rozjedou soutěže přípravek, mladšího žactva a naše dospělé čeká druhá liga 4. července ve 
Vyškově.  Text a foto akld
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Soukromá řádková 
inzerce je ZDARMA.

Znění inzerátu a počet opakování 
posílejte na e-mail 

radim@bbnsro.info.

Jaroslav Oldřich: Pro letošek 
připravujeme jinou podobu 
Pochodu po dálničním tělese R43

BOSKOVICE� - 
Předseda� Klubu� čes-
kých� turistů� Bosko-
vice�Jaroslav�Oldřich�
představil� v� rozho-
voru�pro�Zrcadla�čin-
nost� klubu,� ale� také�
naznačil,�na�jaké�akce�
se� můžeme� v� letoš-
ním�roce�těšit.

Pane předsedo, 
Váš klub má v regi-
onu již více jak sto-
letou tradici, v čem 
tkví vaše činnost?
K� založení� Klubu�

českých�turistů�v�Boskovicích�došlo�v�
roce�v�roce�1902�a�od�začátku�činnos-
ti� byl� velice� aktivní.� Klub� byl� tehdy�
svázán�s�činností�známého�archeologa�
Karla�Absolona,� který� se� zabýval�mj.�
výzkumem� ve� Sloupských� jeskyních�
a�později�začíná�s�pomocí�odboru� in-
tenzivní� výzkum� jeskyní� u�Macochy,�
který�vedl�k�objevení�Punkevních�jes-
kyní.� V� majetku� klubu� byla� i� dnešní�
turistická�chata�na�Macoše.�
Klub� přešel� lety� dobrými� i� méně�

dobrými,� například� za� druhé� světové�
války�byla�činnost�klubu�výrazně�utlu-
mena�a�po�roku�1948�byl�klub�sloučen�
pod�„sjednocenou�tělovýchovu“.�
V�padesátých�letech�činnost�stagno-

vala�až�v�roce�1957�se�ujal�turistiky�Dr.�
Richter,� který� nadchnul� pro� turistiku�
mládež,�ale�i�dospělé.�Po�jeho�odchodu�
do�Prahy�v�sedmdesátých�letech�minu-
lého� století� turistiku� v� Boskovicích�
vedlo� několik� výrazných� osobností�
např.� paní� Chytilová� a� pánové� Pupík�

a�Novotný.�Po�listopa-
du� 1989� byl� obnoven�
Klub� českých� turistů�
a� v� jeho� čele� stanuli�
pánové�Erik�Vychodil,�
Petr�Lux�a�později�i�já.�

Které akce pořá-
dáte?
Celoroční� čin-

nost� klubu� je� velice�
bohatá,� v� loňském�
roce�2019�jsme�např.�
pořádali� celkem� 33�
turistických� akcí.�
�Každý�měsíc�pořádá-
me�minimálně� jednu�

vycházku�do�okolí�a�a�již�několik�let�
od�jara�do�podzimu��organizujeme�tzv.�
„cykločtvrtky“�–�vyjížďky�na�kole�za�
nějakým�cílem.�
Klub� od� roku� 1973� s� přestávkami�

pořádá� dálkový� Pochod� ”Za� sedmi-
zubým� hřebenem”.� Jeden� čas� byl� ve-
lice�populární�“Běh�starého�Velena”�z�
Újezdu�u�B.�na�hrad�Boskovice.�Je�to�
přímý�předchůdce�současných�Bosko-
vických�běhů.�Tradiční�akcí�je�i�“Noc-
leh� v� jeskyni”� –� prosincové� putování�
Moravským� krasem� /loni� proběhl� již�
45.� ročník/.�A�od� roku�2010�klub�po-
řádá�Pochod�po�dálničním�tělese�R43,�
který� slouží� k� podpoře� realizace� této�
rychlostní�komunikace�v�regionu.�Bo-
skovičtí�turisté�již�několik�let�pomáha-
jí�při�úklidu�okolí�města�v�rámci�akce�
„Ukliďme� Česko“� a� v� loňském� jsme�
získali�velké�celostátní�ocenění�v�pod-
poře�ochrany�přírody.�

Rok 2020 je specifický, ovlivnila 

celosvětová pandemie vaše letošní 
plány?
Plánované�větší� březnové�a�dubno-

vé� akce� byly� zrušeny.�Odpadl� tradič-
ní�Pochod�za� sedmizubým�hřebenem,�
který� letos�měl� být� součástí� Zahájení�
turistické�sezona�v�regionu�Boskovic-
ka.�Rovněž�se�nekonala�akce�Ukliďme�
Česko�a�nakonec�jsme�v�klubu�museli�
přehodnotit� i� pořádání� naší� největší�
akce�Pochod�po�dálničním�tělese�R43.

Bude se tedy letos pochodovat na 
podporu této potřebné komunika-
ce?
Ano,�ale�jinak,�než�jsme�byli�10�let�

zvyklí.�Klub�připravuje� jinou�podobu�
pochodu.�Nebude�to�jednorázová�akce,�
ale� chtěli� bychom� účastníkům� ukázat�
celou�téměř�90�km�trasu�německé�dál-
nice�od�Brna�po�Moravskou�Třebovou�
budované� ve� čtyřicátých� letech� mi-
nulého� století.� V� roce� 2013� byla� pro�
turisty� připravena� tehdejší� novinka�
–� společná�vycházka� s�odborným�vý-
kladem� historika,� která� měla� značný�
ohlas�mezi� účastníky� a� letos� bychom�
všechny�etapy�akce�řešili�tímto�způso-
bem.

To znamená, že vycházek bude 
více a s odborným výkladem? 
Předpokládáme�realizovat�v�prosto-

ru�dálnice�několik�etap.�Účastníci�po-
stupně�navštíví�všechny�nejdůležitější�
místa�současné�/nedostavěné/�i�budou-
cí� místa� nové� D43.� Odborný� výklad�
zajišťujeme� nejen� s� osvědčeným� his-
torikem�Tomášem�Jandou,�ale�obrátili�
jsme�se�i�na�partnery�z�místních�samo-
správ�a�regionálních�odborníků.

Předpokládané etapy pochodu 
jsou: 
-� Moravskotřebovsko� a� návštěvou�

Muzea�silnic�Vikýřovice�u�Šumperka�
-�Pod�Hušákem�–�trasa�Městečko�Tr-

návka�–�Jevíčko
-�Dálnicí�na�Malé�Hané�–�trasa�Bo-

skovice� –� dálniční� těleso� u� Bačova� /
tunel�symbol�pochodu/�–�u�Borotína�–�
Velké�Opatovice�/návštěva�Moravské-
ho�kartografického�centra
-�Dálnice�od�Brna�ke�Kuřimi�-�trasa�

–�silniční�stavby�u�Ostopovic,�Veselky,�
Bystrce,� Rozdrojovic,� Malhostovická�
Pecka,� Zlobice� /rozhledna/,� Kuřim.�
-� Dálnicí� přes� Žernovnickou� hrásť�
kolem�Chlumů�do�Boskovic� -� trasa�–�
Skalička� –� Hluboké� Dvory� –� Krkatá�
Bába�–�Černá�Hora�–�Krhov�–�Skalice�
nad�Svitavou�–�Mladkov�–�Boskovice.

Máte bohatý program, kde se zá-
jemci dozví více informací?
Na� stránkách� klubu� www.kctbosko-

vice.cz� a� v� regionáílním� tisku� budeme�
zveřejňovat�termíny�jednotlivých�etap�a�
organizační�pokyny.�Etapy�bude�možné�
absolvovat�pěšky�/cca�10-20�km/,�může-
te�trasy�absolvovat�i�na�kole.�Předpoklá-
dáme,�že�minimálně�na�dvě�etapy�budou�
vypraveny� zvláštní� autobusy,� kde� bude�
nutná�registrace�účastníků.�Na�přípravě�
a� průběhu� se� podílí�mnoho� organiza-
cí,�které�spojovala�myšlenka�podpory�
výstavby�nové�komunikace�R43�/nyní�
D43/,� jejíž�příprava�se�stále�oddaluje.�
Proto� hlavní� motto� pochodu� Přijďte�
podpořit�řešení�komunikace�R43�které�
bylo�před�lety�jednoznačně�přijato�vše-
mi� organizátory� akce� je� i� nyní� velice�
aktuální. Radim Hruška

KONTAKT NA INZERCI

telefon: 774 408 399

e-mail: j.oldrich@centrum.cz
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Občané Boskovic rozhodnou, kam 
půjdou peníze z rozpočtu

Čeká nás hodně práce, říká 
generální manažer FK Blansko

BOSKOVICE� -� Boskovice� od�
poloviny� června� udělají� další� krok� k�
větší�otevřenosti�vůči�veřejnosti.�Měs-
to�prostřednictvím�platformy�PinCity�
nabídne� svým� občanům� nástroj,� po-
mocí� kterého� si� budou�moci� na� jed-
nom�místě�zobrazit�všechny�rozvojo-
vé�záměry�města� a� také�přidávat� své�
vlastní�návrhy�projektů.�
Kromě� toho� však� bude� součástí�

i� tzv.� participativní� rozpočet� -� tedy�

možnost� rozhodnout,� které� projekty�
by�měly�být�realizovány�z�vyhrazené�
části� městského� rozpočtu.� V� první�
fázi�město�vyčlení�částku�tři�sta�tisíc�
korun.�
„Jako� vedení� města� chceme�

prohlubovat� komunikaci� s� občany,�
zapojit� je� a� průběžně� od� nich� získá-
vat�zpětnou�vazbu�k� tomu,� jak�by� se�
podle�nich�měly�Boskovice�rozvíjet,“�
vysvětluje�místostarosta�Lukáš�Holík.

Obyvatele� Boskovic� s� platformou�
PinCity� v� průběhu� celého� měsíce�
seznámí� speciální� informační� kam-
paň�-�a�to�jak�na�webových�stránkách�
města� www.boskovice.cz,� sociál-
ních� sítích,� ale� také� prostřednictvím�
plakátů�a�setkání�s�občany.�
První�takové�se�uskuteční�25.�červ-

na�od�18�hodin�v�Zámeckém�skleníku�
v�Boskovicích�a�zúčastní�se�ho�zástup-
ci�vedení�města�i�tvůrci�PinCity.

PinCity� je� technologický� start-up,�
jehož� cílem� je� vyplnit� komunikační�
prostor�mezi�městy�a�jejich�obyvateli.�
Aplikace� umožňuje� jednoduchou�

cestou� vizualizovat� rozvojové� pro-
jekty,� které� jsou� na� přehledné� mapě�
rozděleny� do� různých� kategorií.�
Karty� projektů� umožňují� přidávání�
komentářů� registrovanými� uživateli,�
sledování� stavu,� spouštění� anket� a�
další�funkce.�� Radim Hruška

BLANSKO� -� Blanenský� fotbal�
zažívá� revoluci.� Ligové� grémium�
(řídící�orgán�dvou�nejvyšších�soutěží�
v� ČR)� schválilo� pokračování� Fortu-
na� ligy� a� Fortuna� národní� ligy� (F:L�
a� F:NL)� a� vedení� blanenských� fot-
balistů�se�rozhodlo�vytvořit�sportovní�
úsek�managmentu.�Z�role�trenéra�se�do�
funkce�generálního�manažera�posunul�
Zbyněk�Zbořil.�Na�pozici�trenéra�klub�
angažoval� bývalého� precizního� beka�
Oldřicha� Machalu,� který� naposledy�
koučoval�druholigový�Prostějov.
Blanenský� klub� se� stále� nachází�

v� nejasné� situaci.� Byť� zanedlouho�
začíná�letní�příprava,�tak�managment�
klubu� a� realizační� tým� “A”� týmu�
stále� neví,� jakou� soutěž� bude� hrát.�
„Strategie� je� jasná.� Připravujeme� se�
na�MSFL,�kdy�je�naším�přáním�posk-
ládat� kádr� tak,� abychom� byli� scho-
pní� pokračovat� v� nastavené� cestě,�
to� znamená� hrát� o� postup.� Přípravu�
začneme� v� pondělí� 25.� května,� aby�
měl�trenér�první�měsíc�na�seznámení�
se� s� mužstvem,� poznat� jednotlivé�
hráče� a� odpovědně� rozhodnout�
o� skladbě� kádru� pro� novou� sezónu.�
Troufám� si� říct,� že� do� konce� června�
bychom�mohli� vědět,� jaké� jsou� naše�
šance�v�případném�postupu�do�F:NL�

a� následně� reagovat� i� co� se� týká� do-
plnění� kádru� a� skladbě� letní� přípra-
vy,“� komentuje� aktuální� složitou�
situaci�Zbyněk�Zbořil,�nový�generální�
manažer�klubu.
Blansko� tak� zůstává� věrné� cestě�

vzhůru� a� i� v� případě� administra-
tivního� neúspěchu� (nedohrání� F:NL,�
sestup� dvou� českých� klubů,� případ-

ně� nesplnění� licenčních� podmínek)�
je� odhodláno� poprat� se� o� postup� i� v�
další�sezóně.�„Uvidíme�jak�to�vlastně�
leto�dopadne.�V�klubu�děláme�kroky�
k�tomu,�aby�nás�možnost�postupu�do�
profesionální� soutěže� pokud� mož-
no� co� nejmíň� překvapila,“� doplňuje�
Zbořil.
Co� se� týče� skladby� kádru,� tak� má�

blanenský� manažer� celkem� jasno.�
„Na� základě� podzimních� výsled-
ků� jsme� už� v� zimě� skládali� mančaft�
s� vidinou� boje� o� postup.� Stojím� si�
za� tím,� že� ten� kádr� má� kvalitu,� sílu�
i�charakter�a�nedostal�šanci�to�dokázat�
na� hřišti.� Proto� si� myslíme,� že� bude�
důležité�hlavně�kádr�udržet,�i�když�už�
teď�víme,�že�ne�u�všech� to�okolnosti�
dovolí.� Následně� na� to� budeme� rea-
govat�a�své�si�k�případnému�doplnění�
řekne� hlavně� nový� trenér.� Nechci,�
aby�to�vyznělo� troufale,�ale�cíle� jsou�
pro� novou� sezónu� jasné:� v� případě�
MSFL�se�pokusit�znovu�hrát�o�postup,�
v�případě�postupu�do�F:NL�zachránit�
tuto� soutěž� pro� Blansko,“� objasňuje�
Zbořil�aktuální�situaci�okolo�soupisky�
třetiligového�mistra.
Tým,� který� má� ve� svém� kádru�

k� dispozici� Harise� Harbu,� Ondřeje�
Sukupa,�či�Roberta�Bartolomea,�je�tak�
plně�připraven�poprat�se�o�svou�pozi-
ci� jak� v� MSFL,� tak� ve� F:NL.� Svoje�
si� samozřejmě,� jak� potvrdil� i� Zbořil,�
řekne� i� nový� kouč,� Oldřich� Macha-
la.� „Kádr�Blanska� sice� je� široký,� ale�
máme�potřebu�jej�doplnit.�Ideálně�tak�
o� dvě� až� tři� jména,“� svěřil� se� šesta-
padesátiletý�trenér�FK�Blansko.

 Zdroj: www.blansko.cz

Nepřijatelné změny v přípravě a financování 
programu pro sportovní organizace

REGION� -� V� prostředí� českého�
sportu,�zejména�toho�amatérského,�je�
dlouhodobým�problémem�nedostatek�
finančních� prostředků� na� provoz�
sportovních� klubů� a� oddílů.� Jejich�
činnost�závisí�na�dotacích.�Tuto�situa-
ci�ještě�prohloubila�současná�korona-
virová�krize.�Oddíly�nemohly�provo-
zovat� sportovní� činnost,� ani� pořádat�
sportovní� akce.� Národní� sportovní�
agentura� (NSA)� připravila� návrh�
dotačního� programu� pro� sportovní�
organizace� s� alokací� jedné� miliardy�
korun.�V�Senátu�se�této�problematice�
podrobněji�věnuje�senátorka�Jaromíra�
Vítková�(KDU-ČSL).
„Již� od� začátku� komunikuji� s� obě-

ma�stranami.�Jak�s�Národní�sportovní�
agenturou,� tak� se� zástupci� spolků� a�
neziskových�organizací,�které�o�to�pro-
jevili�zájem.�Dopředu�nám�byl�zaslán�
návrh� programu� k� připomínkám.� Ve�
spolupráci�se�sportovními�organizace-
mi� jsem� zaslala� několik� připomínek,�
které� znám� nejen� z� působení� na� rad-
nici�v�Boskovicích,“�sdělila�senátorka�
Vítková.

Sportovní� organizace� jsou� nezis-
kové,� nemohou� mít� dostatečné�
rezervy� na� velké� výpadky� příjmů.�
Návrh�počítá�s�vyhlášením�programu�
8.� 6.� 2020.� Program� projednala� dne�
1.� 6.� 2020� vláda.� Miliardu� korun,�
schválenou� na� program,� rovným�
dílem� poskytnou� Ministerstvo� škol-
ství,� mládeže� a� tělovýchovy� a� vláda�
z�vládní� rozpočtové� rezervy.�V�úterý�
2.� června� představil� místopředseda�
NSA� Ivo� Lukš� program� Podvýboru�
pro� sport� v� Senátu.� Setkání� inicio-
vala� senátorka� Jaromíra� Vítková,�
která� na� začátku� upozornila:� „Obce�
a� města,� která� také� poskytují� dotace�
sportovním�klubům,�v�současné�době�
z� důvodu� propadu� až� 34� %� příjmů�
díky� opatřením� vlády,� musí� krátit�
sportovním� klubům� dotace.� Hledat,�
jak� pokrýt� finanční� propady� budou� i�
kraje.“
Na� jednání� Podvýboru� pro� sport�

v�Senátu�proběhla�vzrušená�diskuze.
„Nejen�já,�ale�i�všichni�členové�Pod-

výboru�vyslovili�rozhořčení�s�novým�
návrhem� financování� programu,� kde�

se�nyní�počítá,�že�500�milionů�Kč�se�
vyčlení� z� kapitoly�MŠMT,� a� to� již� z�
vyhlášených� programů.�Tento� zásad-
ní� nesouhlas� Podvýbor� vyjádřil� ve�
svém�usnesení�vládě�a�Národní�spor-
tovní� agentuře.�Výbor� požaduje,� aby�
financování� celé� alokace� programu�

1�mld.�Kč�bylo� zajištěno� ze� státního�
rozpočtu.� Další� výhrady� jsem� měla�
k� možnosti� agentury� měnit� pravid-
la,� a� že� není� stanovena� minimální� a�
maximální�výše�dotace�pro�žadatele,“�
doplnila�senátorka�Vítková.�

 Barbora Palánová

Ve 14 přístupných jeskyních ČR odstartovala 
nová sezóna. Zkušebně i s eVstupenkami

REGION� -� Po� nucené� více� než�
dvouměsíční�pauze�otevře�od�25.�květ-
na� pro� veřejnost� 14� zpřístupněných�
jeskyní� provozovaných� Správou� jes-
kyní�ČR�(SJ�ČR)�dle�svých�otevíracích�
hodin.� Návštěvníci� budou� moci� na�
prohlídku�pouze�s�ochranou�dýchacích�
cest� rouškou,� u� vstupu� v� pokladnách�
bude� připravena� dezinfekce� rukou.�
Vzhledem� k� nutnosti� dodržet� roz-
estupy�2�metry�(kromě�rodin)�a�užším�
prostorům�v�některých�jeskyních�bude�
v� řadě� z� nich� počet� lidí� v� prohlídce�
omezen.� Novinkou� letošní� sezony,�
pro� začátek� nejprve� ve� zkušebním�
provozu,� bude� možnost� koupit� si� na�
oficiálním� webu� www.caves.cz� elek-
tronickou� vstupenku.� „Návštěvníkům�
tak�chceme�nabídnout�možnost�dalšího�
způsobu� nákupu� vstupenek,� aby� už� k�
jeskyni� jeli� s� tím,� že� mají� prohlídku�

garantovanou,“� říká� ředitel� SJ� ČR�
Lubomír�Přibyl.�
V� úvodním� zkušebním� provozu�

vypíší� jednotlivé� jeskyně� na� inter-
netu�obvykle�dva�či�tři�časy�prohlídek�
prodávaných� pomocí� eVstupenky.�
Například� v� pěti� jeskyních� Mora-
vského� krasu� je� to� v� 10:00,� 12:00� a�
14:00.� Ostatní� prohlídky� během� dne�
budou� nadále� prodávány� klasicky�
v� pokladně,� operativně� dle� zájmu�
příchozích� a� možností� průvodců.�
Prohlídky�ve�všech�jeskyních�ČR�jsou�
organizovány�pouze�s�průvodcem.�
Kupující� eVstupenek� upozorňu-

je� SJ� ČR� na� nutnost� dorazit� k� jes-
kyni� s� dostatečným� předstihem.� Při�
nestihnutí� času� prohlídky� eVstu-
penky� bez� náhrady� propadají.� Ob-
dobný� systém�už� nějaký� čas� funguje�
například� na� tuzemských� státních�

hradech� a� zámcích.� U� dvou� jesky-
ní� (Javoříčských� a� Mladečských)� je�
zatím� před� prázdninami� eVstupenka�
na�daný�den�bez�garantovaného�času�
prohlídky�a�návštěvník�se�ho�dozví�po�
příchodu�u�pokladny.�
Celkem�loni�do�14�jeskyní�v�Česku�

zavítalo� přes� 761� tisíc� návštěvníků.�
Rekordmanem�byly�tradičně�Punkev-
ní� jeskyně� s� oblíbenou� vodní� plav-
bou�po�ponorné�řece�Punkvě,�které�si�
prohlédlo� 212� tisíc� lidí.� Na� pomysl-
né� stříbrné� pozici� byly� Koněpruské�
jeskyně� u� Berouna� s� dochovanou�
penězokazeckou� dílnou,� kam� přišlo�
loni� takřka� 88� tisíc� návštěvníků.� Do�
zejména� mezi� turisty� cestujícími� do�
Krkonoš� oblíbených� „bronzových“�
Bozkovských�dolomitových�jeskyní�s�
největším� podzemním� jezerem� Čech�
se�loni�přišlo�podívat�68�tisíc�lidí.

Návštěvnické� trasy� v� jesky-
ních� Moravského� krasu� Balcarce,�
Kateřinské,� Sloupsko-šošůvských�
a� Výpustku� doplnily� moderní� ex-
pozice� Jeskyně� a� lidé,� které� jsou�
oblíbené� i� mezi� učiteli� hledajícími�
populárně-naučnou� náplň� výletu� se�
svými�svěřenci.�
Letos� se� chce� SJ� ČR� zaměřit� na�

další�doplňkové�vzdělávací�programy�
pro� školy� v� jeskyni� Výpustek� u� Kř-
tin� nedaleko�Brna,� jejíž� prohlídka� je�
kronikou�uplynulých�40�tisíc�let�poz-
pátku.�Od�moderně�upravené�vstupní�
budovy�přes�tajný�armádní�kryt�vybu-
dovaný�za�studené�války,�nacistickou�
podzemní�továrnu�na�letecké�motory,�
prvorepublikové�výzkumy�Karla�Ab-
solona,� až� po� nejstarší� pravěké� os-
ídlení.�� Pavel Gejdoš, 

 tiskový mluvčí SJ ČR

Konečnou trasu rychlostní komunikace D43 
budeme znát nejspíš letos na podzim

REGION�-�Stěžovatelé�na�krajský�
územní� plán� neuspěli.� Ústavní� soud�
potvrdil�správnost�dokumentu.�V�září�
tak� budou� krajští� zastupitelé� Jiho-
moravského� kraje� schvalovat� koneč-
nou� podobu� důležitých� dopravních�
staveb,�mezi�nimi�nebude�chybět�ani�
silnice�D43.
Ústavní�soud�obdržel�v�srpnu�2019�

dvě�stížnosti,�jednak�společný�podnět�
skupiny� čtyřiadvaceti� obcí,� jednot-
livců� a� spolků,� a� pak� samostatnou�
stížnost� ženy,� která� rovněž� žádala�
zrušení� krajských� zásad� územního�
rozvoje.� Ústavní� soud� nyní� svým�
rozhodnutím�z�konce�dubna�letošního�
roku� tyto� ústavní� stížnosti� a� návrhy�
s� nimi� spojené� odmítl.� Potvrdil� tak�

předchozí� rozhodnutí� jak� Krajského�
soudu,� tak� i� Nejvyššího� správního�
soudu.
„Rozhodnutí� Ústavního� soudu� je�

potvrzením� toho,� k� čemu� dospěly�
nižší�soudní�instance,�a�je�to�konečný�
verdikt,� že� krajské� zásady� územního�
rozvoje�jsou�v�pořádku,�o�čemž�jsme�
nepochybovali� od� samotného� počát-
ku.� Aktualizace� zásad� územního�
rozvoje,� na� které� v� průběhu� nyně-
jšího� funkčního�období� systematicky�
pracujeme,� je�v�poslední� fázi.�V�září�
tak�bude�zastupitelstvo�kraje�schvalo-
vat�konečnou�podobu�trasy�důležitých�
dopravních�staveb,�především�silnice�
„43“,“�uvedl�náměstek�hejtmana�Mar-
tin�Maleček.� (hrr)
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Hrad a zámek Boskovice se otevírají 
pro veřejnost, mají novinky

BOSKOVICE� -� Hrad� a� zámek�
v� Boskovicích� se� v� těchto� dnech�
postupně� otevírají� veřejnosti.� Areál�
hradu� Boskovice� má� své� brány�
otevřeny�již�od�12.�5.;�prostory�zámku�
se� veřejnosti� otevřely� v� úterý� 26.� 5.�
2020.�
Návštěvnická� sezóna� 2020� je� v�

Boskovicích� poznamenána� řadou�
nutných� opatření� vzhledem� k�
současné�situaci.�Přesto�nabídne�hrad�
i�zámek�v�Boskovicích�návštěvníkům�
mnoho� zážitků� a� jeho� návštěva� v�
letošní�sezóně�určitě�stojí�za�to.�
Areál� hradu� Boskovice� má� své�

brány� otevřené� již� od� úterý� 12.� 5.�
2020,� prozatím� bez� komentovaných�
prohlídek,� ale� návštěvníci� si� mohou�
zříceninou� hradu� procházet� sami�
s� připraveným� textem.� Na� druhém�
nádvoří� se�mohou�osvěžit�v�hradním�
občerstvení.� Velkou� novinkou� je�
možnost� zakoupení� permanentky�
na� rok� 2020.� Platí� po� celou�
návštěvnickou� sezónu� a� využijí� ji�
zvláště�výletníci,�kteří�v�průběhu�roku�
pravidelně�navštěvují�hrad.�Vycházku�
městem� a� přilehlým� lesoparkem� tak�
mohou� zakončit� posezením� v� areálu�
hradu.�Cena� permanentky� je� 300�Kč�
pro�jednu�dospělou�osobu�a�nejvýše�2�
děti�do�15�let.�
Zámek� Boskovice� se� zahradou� se�

poprvé� otevřely� v� úterý� 26.� 5.� 2020�
včetně� komentovaných� prohlídek�
expozice.� V� letošním� roce� jsme� pro�
návštěvníky�připravili�mnoho�nového.�
Prohlídková� trasa� prošla� v� jarních�
měsících� velkou� obnovou� a� zařízení�
místností� se� razantně� proměnilo.�
Návštěvník� bude� nově� procházet�
historickými� sály� zámku,� které� se�
přiblížily� své� podobě� a� účelu� před�
znárodněním�v�roce�1948,�kdy�zámek�

sloužil�rodině�Mensdorff-Pouilly�jako�
rodinný�dům.�Z�depozitářů�zámku�tak�
byl�v�maximální�možné�míře�vystaven�
původní� mobiliář� a� velké� množství�
zajímavých�předmětů.�
Právě� v� depozitáři� na� nás� čekalo�

největší� překvapení!� Tím� je� socha�
madony�s�dítětem,�která�byla�po�roce�
1948�skryta�očím�nejen�návštěvníků,�
ale� i� odborné� veřejnosti.� Dosavadní�
zkoumání�ukazuje�na�původ�madony�

do�druhé�třetiny�15.�století.�Objevuje�
se� nám� jako�patronka�dobrých� zpráv�
v� době,� kdy� je� země� a� majitelé�
boskovického� zámku� pod� těžkými�
zkouškami� –� očekávaný� propad�
návštěvnosti� z� důvodu� pandemie�
COVID� 19,� která� zasáhla� celý� svět.�
Její�objevení�po�více�než�70-ti�letech�
nám�dává�naději,�že�v�dobách�těžkých�
se� vždy� jako� zázrakem� objeví� něco�
pozitivního� a� krásného.� Veřejnost�
si�madonu� bude�moci� prohlédnout� v�
zámecké�expozici�při�komentovaných�
prohlídkách.�
Další� novinkou� na� zámku� bude�

v� průběhu� celého� roku� pořádání�
„kastelánských� prohlídek“,� které�
návštěvníka� provedou� nejen� běžně�
přístupnými�komnatami�zámku,�ale� i�
dosud�skrytými�prostory.�
Hrad� a� zámek� Boskovice� pro�

návštěvníky� připravil� mnoho�
novinek,� které� jistě� zaujmou� i� ty,�
kteří� zde� v� předchozích� letech� již�
byli.�Boskovice�jsou�vhodnou�výletní�
destinací,� kde� mohou� návštěvníci�
strávit� na� celý� den.� V� blízkosti�
zámku� se� nachází� židovské� město,�
radniční� věž� na� náměstí� a� muzeum.�
Boskovice� jsou� tak� ideálním�místem�
ke� strávení� příjemných� dnů� nejen� o�
letní�dovolené.�

 Milan Vaněrka, kastelán
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Lázně spustily provoz od 1. června. 
Na otevření se chystá i aquapark

BLANSKO� -� Dárek�
k� Mezinárodnímu� dni� dětí� si�
připravila�společnost�Služby�Blansko.�
Od� pondělí� 1.� června� totiž� spustila�
provoz� zdejší� kryté� lázně.� Bazén� se�
během�nucené�odstávky�dočkal�oprav,�
nyní� už� je� nově� napuštěný� a� údržba�
přes� víkend� dokončí� poslední�
přípravy.�Provoz�v�pátek�odsouhlasili�
i�hygienici.�Na�otevření�už�se�chystají�
i�v� sousedním�aquaparku,� ten�přivítá�
první� návštěvníky� v� druhé� polovině�
června.
„Poté,� co� byly� vydány� podmínky�

pro� obnovení� provozu,� jsme� začali�
minulý� týden� bazénovou� vanu�
o� objemu� 960� opět� napouštět.� Voda�
se� musela� ohřát� a� ustálit,� čekali�
jsme� také� na� rozbory� hygieniků.�
Naštěstí� je� všechno� v� pořádku,� nyní�
dokončujeme� poslední� přípravy� a� už�
nám� nic� nebrání� spustí� od� pondělí�
1.� června� provoz,“� popsal� Zdeněk�
Grünwald,� jednatel� společnosti�
Služby� Blansko,� která� kryté� lázně�
provozuje.
Provoz� se� od� června� obnoví� za�

zpřísněných�hygienických�podmínek,�
počet� návštěvníků� v� budově� je�
omezený� na� maximálně� 124� osob,�
přímo� v� bazénu� může� být� najednou�
62�plavců.
Služby�Blansko�v� lázních�doplnily�

stojany�s�dezinfekcí,�provoz�neobnoví�

ohřívárny,� nejdříve� od� září� začne�
fungovat� také� zdejší� sauna.Společné�
prostory� se� budou� 2-3� x� denně�
dezinfikovat.� Kompletní� dezinfekcí�
prošly�během�odstávky� také�všechny�
vnitřní�prostory�budovy.
Ještě� v� pátek� brázdil� dno� bazénu�

speciální� podvodní� vysavač� sbírající�
nečistoty,� údržbové� práce� přímo�
v�bazénové�vaně�i�jejím�okolí�jsou�už�
ale�hotové.�Proběhly�během�odstávky�

trvající� kvůli� koronavirovým�
omezením� 2,5� měsíce.� Opravy�
se� dočkala� akumulační� jednotka,�
skokanský� můstek,� střešní� pláště�
i� podhledy,� nový�nátěr� získala� česla,�
dno�bazénu�i�tribuna�pro�veřejnost.
O� údržbě,� které� se� bazén� dočkal�

během� karantény,� si� přečtěte� zde.�
Další� práce� nyní� pokračují� i� v�
sousedním� aquaparku,� který� se�
připravuje� na� spuštění� provozu.�

Bazénová� vana� se� nyní� vypouští�
a�během�prvního�červnového�týdne�se�
začne�opět�napouštět,�po�odstávce�se�
obnovuje� provoz� sociálního� zařízení�
i�zbytku�zázemí�pro�veřejnost.
„Část�vody�zde�musí�zůstat�i�během�

zimy,� aby� spodní� voda� nevzedmula�
dno� nerezové� vany� aquaparku.� Nyní�
už� vodu� vypouštíme,� vana� se� bude�
čistit�a�znovu�napouštět.�Připravujeme�
také� celé� technologické� zázemí�
aquaparku,“�uvedl�Zdeněk�Grünwald.
Hygienická� omezení� budou� platit�

i� v� aquaparku.� Zatím� je� maximální�
kapacita� areálu� stanovena� na� 300�
osob,� přísné� limity� jsou� nastaveny�
i�na�počty�plavců,�neplavců�nebo�dětí�
v� brouzdališti.� Služby� Blansko� věří,�
že� omezení� se� do� obnovení� provozu�
ještě�rozvolní.
„Chceme,� aby� Služby� Blansko�

provoz� obnovily� i� pokud� se� limity�
na� počet� návštěvníků� nezvednou.�
Nelze�nechat�koupaliště�zavřené�celé�
léto�a�čekat�do�nekonečna�na�provoz�
bez� omezení,� to� by� se� normální�
fungování� neobnovilo� nikde,� nejen�
v�aquaparku,“�dodal�starosta�Blanska�
Jiří�Crha.
Aquapark� by� se� měl� veřejnosti�

otevřít�v�závislosti�na�počasí�v�druhé�
polovině�června.

Zdroj: Pavla Komárková, 
www.blansko.cz

Vyhlásili další ročník soutěže Okem dobrodruha
BLANSKO� -� Soutěž�

neprofesionálních� filmů� Okem�
dobrodruha� proběhne� i� v� letošním�
roce.� Akce,� která� je� už� přes� dvacet�
roků� spojená� s� festivalem� filmů,�
setkání� a� dobrodružství� RAJBAS� v�
Blansku�bude�ale�letos�jiná.
Pořadatelé� vyzývají� účastníky,�

aby� tentokrát� lovili� dobrodružství�
v� českých� luzích� a� hájích.� Reagují�

tak� na� pandemii� koronaviru� a� s� ní�
spojenou�nemožnost�cestovat.
“Filmová� soutěž� OKEM�

DOBRODRUHA� vyhlašuje� svůj� 21.�
ročník.�Že�zrovna�nemůžeme�cestovat?�
Nevadí,� mnohá� dobrodružství� přece�
zažíváme�v�běžném�životě.� �A� to,� že�
se� nyní� na� nějakou� dobu� nemůžeme�
chodit,� kam� chceme� a� dělat,� co�
chceme,� můžeme� využít� k� malému�

filmovému� tvůrčímu� dobrodružství.�
Filmovat� se� už� i� mobilem� a� mnozí�
mají�materiálu�“v�šuplíku”�dost.�Kdo�
nemá,�nevadí.�Námětů�k�filmování�je�
stále�dostatek.��Možná�paradoxně�i��o�
tom,� � jak�se�nám�zpomalil�život�a�co�
to�přináší,”�uvádí�za�pořadatele�Alena�
Žákovská.
Zaslané�snímky�v�délce�do�patnácti�

minut�mohou� být� vybrány� k� veřejné�

projekci� a� určitě� dostanou� šanci� k�
ocenění�soškou�Rajbasáka.�
Milovníci� cestování� by� si� měli�

zapsat� do� kalendáře� 18.� října,� kdy�
je� termín� zaslání� filmů� a� 20.� až� 22.��
listopadu,�kdy�se�koná�festival.
Více� informací� a� přihlášku�

naleznete� na� webové� adrese�
http://2020.festival-rajbas.cz/okem-
dobrodruha/.�� (hrr)

Antonín Kočvara: Skromný odbojář 
i veterán oslavil 95 let

REGION� -� Antonín� Kočvara�
vzpomínal� při� příležitosti� 95.�
narozenin.� „No� vlastně� můj� odboj�
proti� Němcům� datuji� od� 27.� května�
1939,� kdy� jsme� v� počtu� pěti� chlapů�
na�trigonometru�v�lese�u�Protivanova,�
vztyčili�naši�státní�vlajku�vylepšenou�
o� pěticípou� hvězdu…� vydržela� tam�
deset� dnů.� Těch� legend� co� kolem�
ní� vzniklo� …� To� jsme� chtěli� –�
vyburcovat� lidi!“� Tlumočil� slova�
Otakara� Kočvary,� svého� strýce.�
„Pomáhali� jsme� rodinám� zatčených�
penězi� i� jinak,� opatřovali� zbraně,�
schovávali� jsme� uprchlého� zajatce�
z� lágru� v� Německu.� Od� roku� 1943�
již� strýc� Ladislav� a� Tonda� Král�
zpracovali�plán�odboje�v�naší�oblasti.�
V� něm� měla� velký� význam� pomoc�
prchajícím� rudoarmějcům� ze� zajetí�
v� reichu.� Ale� také� budování� krytů�
či� bunkrů� v� lesích.� I� naše� skupina�
se� rozrůstala� o� další� odbojáře� a�
propojení�na�kraj�kolem�Bystřice�pod�
Hostýnem� bylo� na� snadě.� Pamatuji�

si,� že� prvním� ukrytým� sovětem� byl�
poručík�Vladimír�Oskarovič�z�Kijeva.�
Pak� jich� byli� desítky.� Od� 1.6� 1943�
jsme� téměř� všichni� z� naší� odbojové�
skupiny,� byli� totálně� nasazeni� na�
práci� v� Minervě� v� Boskovicích.�
Drválovice,�Valchov,�Suchý,�Ludíkov�
aj.� místa� se� stala� místy� vzdoru.�
Plánovaný� přechod� odbojářů� na�
Slovensko�se�nezdařil,�naopak�kolem�
nás�přešla�smrt�v�podobě�konfidenta,�
který� zrazoval.� Počátkem� října� 1943�
došlo� i� na� naši� skupinu� a� gestapo�
zatýkalo�…�Zatčeni�byli�moji�příbuzní�
strýci� Otakar� a� Ladislav� Kočvarovi,�
a� další.� Já� pokračoval� v� odboji�
spolu� s� O.� Loffermannem.� Dělal�
jsem� spojku� mezi� naším� velitelem�
a� vojáky� RA� v� lesích,� ale� taky� jim�
obstarával�boty�aj.�V�roce�1944�jsme�
spolu� přerušovali� telefonní� spojení� a�
v� závěru� války� jsem� spolupracoval�
se� zbraní� s� partyzánskou� skupinou�
Delta�II�R3.�S�oddílem�Juraj� jsme�se�
dočkali� osvobození.� Po� válce� jsem�

vystudoval� střední� elektrotechnickou�
školu� a� po� základní� vojenské� službě�
jsem�byl�zaměstnán�až�do�důchodu�ve�
Výzkumném�ústavu�energetickém.
Bylo�by�toho�ještě�mnoho,�co�bych�

mohl� říci� o� hrdinství� vyslýchaných,�
kteří� nezradili,� o� odbojářích,� kteří�
se� dokázali� podržet� v� nejtěžších�
chvílích,� ale� i� o� naději,� která� nás�
držela�na�nohou!“�� J.Kux

Kontakt 
na inzerci:
telefon: 774 408 399

e-mail: 
inzerce@zrcadlo.net

AGROAD s.r.o. HLEDÁ 

SKLADNÍKY!!!

Zabýváme se prodejem ND 

na zemědělskou techniku.

Práce na HPP, jednosměnná 

pracovní doba, náborový 

příspěvek 10.000 Kč.

Pravidelná mzda (20.000-

35.000 Kč), firemní benefity,  

měsíční prémie, 13. plat, 

věrnostní odměna.

Své životopisy zasílejte 

nabaldrmanova@agroad.cz.   

Stavba Jihomoravského 
kraje je v Boskovicích

BOSKOVICE� -� Posláním� soutěže� „Stavba�
Jihomoravského� kraje“,� jejíž� osmnáctý� ročník�
proběhl� v� roce� 2019,� je� prezentace� a� propagace�
kvalitních�výstavbových�projektů�v�Jihomoravském�
kraji�a�přiblížení�nejlepších�stavebních�děl�a�jejich�
tvůrců�širší�laické�i�odborné�veřejnosti.
Současně� si� soutěž� klade� za� cíl� propagovat�

projekční,� dodavatelské� a� investorské� subjekty,�
mající�sídlo�v�Jihomoravském�kraji,�které�realizují�
zajímavé�stavby�na�území�kraje.�Za�rok�2019�získal�
1.�místo�v�kategorii�Stavby�občanské�vybavenosti�

„Polyfunkční� dům� na� ulici� Komenského� v�
Boskovicích“.
Stavbu� do� soutěže� přihlásil� zhotovitel�

MORAVOSTAV� Brno,� a.s.,� stavební� společnost.�
Investorem� této� stavby� byla� společnost� FIKOCZ�
s.r.o.�a�projektantem�byl�Atelier�WIK,�s.�r.�o.
Letos� přihlásili� do� sedmi� kategorií� soutěžící�

rekordních�šestačtyřicet�staveb.
Hodnotitelé�posuzují�stavby�podle�daných�kritérií.�

Mezi�ně�patří�například�splnění�funkčních�požadavků,�
výraz� díla� a� jeho� začlenění� do� okolí,� vhodnost�
použitých�materiálů�nebo�zvláštní�přednosti� stavby�
jako� je�energetická�úspornost,� šetrnost�k�životnímu�
prostředí� nebo� originalita� konstrukčního� řešení.�
 Zdroj: boskovický zpravodaj
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Nemocnice Boskovice obnovuje 
standardní ambulantní provoz

BOSKOVICE - Nemocnice Bo-
skovice s.r.o. vedle poskytované 
akutní péče postupně obnovuje stan-
dardní ambulantní provoz a prová-
dění neakutních výkonů. S ohledem 
na stále probíhající pandemický 
stav je nadále nutné zachovávat v 
areálu nemocnice zpřísněná hygie-
nická opatření. Prosíme, respektujte 
následující pokyny, které se mohou 
dále průběžně měnit podle aktuální 
situace.

Vstup do nemocnice je možný pou-
ze jedním vchodem přes vrátnici, kde 
je v denní době zavedeno filtrování 
příchozích. Všem vstupujícím oso-
bám bude změřena teplota a provede-
no krátké šetření zdravotního stavu. 
V době pohotovostní lékařské služby 
bude filtrování pacientů prováděno v 
příslušné ambulanci (LSPP, chirur-
gická ambulance, urgentní příjem). 

Prosíme, nezatajujte informace o 
Vašem kontaktu s onemocněním CO-
VID-19, případně o tom, že máte pří-
znaky tohoto onemocnění. Lékařská 
péče bude všem příchozím poskytnuta 
vždy a za všech okolností, v případě 
pozitivního nebo suspektního stavu 
pak za zpřísněných hygienických pod-
mínek, které pomohou ochránit samot-
ného pacienta i ostatní návštěvníky a 
zaměstnance nemocnice.

V celém areálu nemocnice noste na 
obličeji připevněné roušky, dodržuj-
te bezpečnostní rozestupy od dalších 
osob, častěji si myjte a dezinfi kujte 
ruce a dbejte dalších pokynů zdravot-
nického personálu. 

Návštěvy jsou od června povoleny 
pouze na standardních odděleních, 
mimo oddělení šestinedělí, MIRP a 
DIOP, a to denně v době 14:30 – 16:30, 
výhradně po předchozí telefonické do-
mluvě s ošetřujícím lékařem. Jednoho 

pacienta smí navštívit zároveň maxi-
málně dvě osoby. Návštěvníci budou 
při vchodu do nemocnice podrobeni 
měření teploty a dotazníkovému šet-
ření a vybaveni jednorázovými ruka-
vicemi, které musí mít nasazené po 
celou dobu návštěvy. Pacienti nemají 
dovoleno opouštět lůžková oddělení. 
Důrazně apelujeme na zvážení návštěv 
nezletilými dětmi. 

Objednávání k vyšetření provádějte 
výhradně telefonicky v příslušné am-
bulanci. Doba vyčleněná na ošetření 
jednoho pacienta se bude odvíjet od 

náročnosti poskytované péče a zajiště-
ní protiepidemických opatření. Dodr-
žujte objednací časy, aby nedocházelo 
k velké kumulaci osob v čekárnách. 
Doprovod pacienta žádáme, aby se, 
pokud možno, zdržoval mimo čekár-
nu. 

Provoz rehabilitačního oddělení 
probíhá v omezeném režimu, a proto 
je nutné návštěvu konzultovat předem 
telefonicky. Pacienti s chronickou 
revmatologickou diagnosou nebo s 
vertebrogenním stavem si mohou za-
koupit DVD pro cvičení v domácích 

podmínkách. Z kapacitních důvodů 
nemůžeme prozatím poskytnout péči 
pacientům s FT žádankou od lékařů z 
jiných zdravotnických zařízení. Obno-
vení kompletního fyzioterapeutického 
provozu bude probíhat dle aktuální 
epidemiologické situace.

Děkujeme za chápavý přístup k 
nastaveným omezením, která slouží 
k tomu, abychom mohli poskytovat 
zdravotní péči kvalitně a v co nejširší 
míře, a zároveň účinně bránili šíření 
epidemie a ochránili tak naše pacienty 
i zaměstnance.

Blahopřání
Jan Machač, dlouholetý primář gynekologicko-

-porodnického oddělení boskovické nemocnice, 
pomohl na svět tisícům dětí. Osmého června před 
sedmdesáti lety se narodil on sám.

Na gynekologické oddělení boskovické nemocni-
ce nastoupil Jan Machač v roce 1974 po absolvování 
Lékařské fakulty. V Boskovicích působil do roku 
1983. V tomto roce odešel z postu zástupce primá-
ře pracovat na gynekologické oddělení do Vyškova, 
kde byl od roku 1990 primářem. Své působení ve 
vyškovské nemocnici ukončil v roce 1993 a vrátil 
se zpět do Boskovic. V témže roce nastoupil jako 
primář gynekologicko-porodnického oddělení ne-
mocnice Boskovice a zde působí dodnes. 

V 90. letech 20. století publikoval na téma operač-
ní gynekologie a vedl operační kurzy nejen v České 

republice, ale i v zahraničí. V roce 1994 provedl v 
boskovické nemocnici první laparoskopickou supra-
cervikální hysterektomii v republice.

Během jeho působení v nemocnici se postup-
ně podařilo vybudovat kompletně nové operační i 
porodní sály, které poskytují dokonalé soukromí a 
intimitu. Oddělení pod vedením prim. MUDr. Jana 
Machače zajišťuje komplexní služby v oblasti celé 
gynekologické operativy, včetně onkologické a uro-
gynekologické. 

Díky jeho letitým zkušenostem, a především ob-
rovské profesionalitě, je boskovická porodnice vy-
hledávaným pracovištěm a udržuje si výbornou po-
věst a vysoký standard v oblasti léčebně preventivní 
péče.

Pane primáři, k Vašemu životnímu jubileu Vám 
přejeme hodně zdraví, spokojenosti, pohody a štěstí. 
Děkujeme Vám za obdivuhodnou a náročnou práci, za 
Vaši ochotu, vstřícnost a lidský přístup k pacientům.

Analyzátor pro vyšetřování COVID-19
BOSKOVICE - Nemocnice Bos-

kovice s.r.o. pořídila speciální ana-
lyzátor k testování pacientů metodou 
PCR na přítomnost viru způsobující-
ho onemocnění COVID-19. 

Jedná se o přístroj GeneXpert II 

– 2 Site firmy Cepheid, dodavatele 
Biovendor Laboratorní medicína a.s. 

Analyzátor byl dodán na Oddělení 
klinických laboratoří, pracoviště mi-
krobiologie, ve čtvrtek 30.04.2020. 
Po instalaci a zaškolení personálu je 

přístroj nyní v plném provozu. Pří-
stroj bude primárně využit pro vy-
šetřování příchozích nebo hospitali-
zovaných suspektních pacientů naší 
nemocnice. 

Dosud byly vzorky od suspektních 
pacientů odváženy několikrát denně 
do Brna do specializované labora-
toře. Díky novému analyzátoru jsou 
výsledky testů známy v podstatně 
kratším čase a zároveň odpadne nut-
nost převážení vzorků, čímž se zvýší 
komfort vyšetření zejména pro paci-
enty. 

Přístroj se podařilo pořídit a insta-
lovat v rekordně krátkém čase díky 
enormnímu úsilí odpovědných za-
městnanců a za laskavého přispění 
řady sponzorů. Velmi nás potěšila vlna 
solidarity v tomto náročném období, 
kdy řada fi rem i jednotlivců darova-
la naší nemocnici fi nanční prostřed-
ky. Všem dárcům děkujeme za jejich 
vstřícnost. S ohledem na stále probíha-
jící pandemický stav není možné pro-
vést slavnostní zprovoznění přístroje 

za účasti všech sponzorů, proto ale-
spoň se srdečnými díky připojujeme 
jejich seznam.

Město Boskovice, AŽD Praha s.r.o., 
Donoci s.r.o., S1 Center - NewCo 
Immo CZ GmbH, Nadační fond AD 
Group srdcem, Kamenoprůmysl Ko-
márek s.r.o., ZOLLER CZECH s.r.o., 
Libuše Koželuhová, STAVKOM, spol. 
s.r.o., LANIK s.r.o., Ing. Jana Lipov-
ská, Zásilkovna s.r.o., CM-Mipos 
spol. s.r.o., Jiří Paclík STEMP-servis, 
PRESTA mix, Ing. Zdenka Kubínová, 
LETOVICKÉ STROJÍRNY, s.r.o., 
Ing. Dušan Provazník, AUTOSPOL, 
s.r.o., METAL GRANIT spol. s.r.o., 
ENBRA, a.s., DEAS, spol. s.r.o.

Nemocnice není veřejným odběro-
vým místem a nemůže tedy provádět 
plošné vyšetřování pacientů. Podle 
našich kapacitních možností se lze ob-
jednat na vyšetření pro samoplátce, a 
to za úplatu. Samoplátcům nabízíme 
i rychlotest na přítomnosti protilátek 
COVID-19, který se provádí z kapilár-
ní krve a stojí 500,- Kč.

Poděkování prim. MUDr. 
Blance Vepřekové, Ph. D.

Paní primářka MUDr. Blanka Vepřeková, Ph. D.  pracovala v boskovické nemoc-
nici od 1.11.2017 do 31.5.2020 na Oddělení následné lůžkové péče a dlouhodobé 
intenzivní ošetřovatelské péče. Po dobu jejího působení v nemocnici se pacienti 
vždy mohli spolehnout na profesionální, citlivý a lidský přístup. Vedení Nemocni-
ce Boskovice touto cestou velmi děkuje za její odbornou a obětavou práci.
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Nemocnice Boskovice obnovuje 
standardní ambulantní provoz

BOSKOVICE - Nemocnice Bo-
skovice s.r.o. vedle poskytované 
akutní péče postupně obnovuje stan-
dardní ambulantní provoz a prová-
dění neakutních výkonů. S ohledem 
na stále probíhající pandemický 
stav je nadále nutné zachovávat v 
areálu nemocnice zpřísněná hygie-
nická opatření. Prosíme, respektujte 
následující pokyny, které se mohou 
dále průběžně měnit podle aktuální 
situace.

Vstup do nemocnice je možný pou-
ze jedním vchodem přes vrátnici, kde 
je v denní době zavedeno filtrování 
příchozích. Všem vstupujícím oso-
bám bude změřena teplota a provede-
no krátké šetření zdravotního stavu. 
V době pohotovostní lékařské služby 
bude filtrování pacientů prováděno v 
příslušné ambulanci (LSPP, chirur-
gická ambulance, urgentní příjem). 

Prosíme, nezatajujte informace o 
Vašem kontaktu s onemocněním CO-
VID-19, případně o tom, že máte pří-
znaky tohoto onemocnění. Lékařská 
péče bude všem příchozím poskytnuta 
vždy a za všech okolností, v případě 
pozitivního nebo suspektního stavu 
pak za zpřísněných hygienických pod-
mínek, které pomohou ochránit samot-
ného pacienta i ostatní návštěvníky a 
zaměstnance nemocnice.

V celém areálu nemocnice noste na 
obličeji připevněné roušky, dodržuj-
te bezpečnostní rozestupy od dalších 
osob, častěji si myjte a dezinfi kujte 
ruce a dbejte dalších pokynů zdravot-
nického personálu. 

Návštěvy jsou od června povoleny 
pouze na standardních odděleních, 
mimo oddělení šestinedělí, MIRP a 
DIOP, a to denně v době 14:30 – 16:30, 
výhradně po předchozí telefonické do-
mluvě s ošetřujícím lékařem. Jednoho 

pacienta smí navštívit zároveň maxi-
málně dvě osoby. Návštěvníci budou 
při vchodu do nemocnice podrobeni 
měření teploty a dotazníkovému šet-
ření a vybaveni jednorázovými ruka-
vicemi, které musí mít nasazené po 
celou dobu návštěvy. Pacienti nemají 
dovoleno opouštět lůžková oddělení. 
Důrazně apelujeme na zvážení návštěv 
nezletilými dětmi. 

Objednávání k vyšetření provádějte 
výhradně telefonicky v příslušné am-
bulanci. Doba vyčleněná na ošetření 
jednoho pacienta se bude odvíjet od 

náročnosti poskytované péče a zajiště-
ní protiepidemických opatření. Dodr-
žujte objednací časy, aby nedocházelo 
k velké kumulaci osob v čekárnách. 
Doprovod pacienta žádáme, aby se, 
pokud možno, zdržoval mimo čekár-
nu. 

Provoz rehabilitačního oddělení 
probíhá v omezeném režimu, a proto 
je nutné návštěvu konzultovat předem 
telefonicky. Pacienti s chronickou 
revmatologickou diagnosou nebo s 
vertebrogenním stavem si mohou za-
koupit DVD pro cvičení v domácích 

podmínkách. Z kapacitních důvodů 
nemůžeme prozatím poskytnout péči 
pacientům s FT žádankou od lékařů z 
jiných zdravotnických zařízení. Obno-
vení kompletního fyzioterapeutického 
provozu bude probíhat dle aktuální 
epidemiologické situace.

Děkujeme za chápavý přístup k 
nastaveným omezením, která slouží 
k tomu, abychom mohli poskytovat 
zdravotní péči kvalitně a v co nejširší 
míře, a zároveň účinně bránili šíření 
epidemie a ochránili tak naše pacienty 
i zaměstnance.

Blahopřání
Jan Machač, dlouholetý primář gynekologicko-

-porodnického oddělení boskovické nemocnice, 
pomohl na svět tisícům dětí. Osmého června před 
sedmdesáti lety se narodil on sám.

Na gynekologické oddělení boskovické nemocni-
ce nastoupil Jan Machač v roce 1974 po absolvování 
Lékařské fakulty. V Boskovicích působil do roku 
1983. V tomto roce odešel z postu zástupce primá-
ře pracovat na gynekologické oddělení do Vyškova, 
kde byl od roku 1990 primářem. Své působení ve 
vyškovské nemocnici ukončil v roce 1993 a vrátil 
se zpět do Boskovic. V témže roce nastoupil jako 
primář gynekologicko-porodnického oddělení ne-
mocnice Boskovice a zde působí dodnes. 

V 90. letech 20. století publikoval na téma operač-
ní gynekologie a vedl operační kurzy nejen v České 

republice, ale i v zahraničí. V roce 1994 provedl v 
boskovické nemocnici první laparoskopickou supra-
cervikální hysterektomii v republice.

Během jeho působení v nemocnici se postup-
ně podařilo vybudovat kompletně nové operační i 
porodní sály, které poskytují dokonalé soukromí a 
intimitu. Oddělení pod vedením prim. MUDr. Jana 
Machače zajišťuje komplexní služby v oblasti celé 
gynekologické operativy, včetně onkologické a uro-
gynekologické. 

Díky jeho letitým zkušenostem, a především ob-
rovské profesionalitě, je boskovická porodnice vy-
hledávaným pracovištěm a udržuje si výbornou po-
věst a vysoký standard v oblasti léčebně preventivní 
péče.

Pane primáři, k Vašemu životnímu jubileu Vám 
přejeme hodně zdraví, spokojenosti, pohody a štěstí. 
Děkujeme Vám za obdivuhodnou a náročnou práci, za 
Vaši ochotu, vstřícnost a lidský přístup k pacientům.

Analyzátor pro vyšetřování COVID-19
BOSKOVICE - Nemocnice Bos-

kovice s.r.o. pořídila speciální ana-
lyzátor k testování pacientů metodou 
PCR na přítomnost viru způsobující-
ho onemocnění COVID-19. 

Jedná se o přístroj GeneXpert II 

– 2 Site firmy Cepheid, dodavatele 
Biovendor Laboratorní medicína a.s. 

Analyzátor byl dodán na Oddělení 
klinických laboratoří, pracoviště mi-
krobiologie, ve čtvrtek 30.04.2020. 
Po instalaci a zaškolení personálu je 

přístroj nyní v plném provozu. Pří-
stroj bude primárně využit pro vy-
šetřování příchozích nebo hospitali-
zovaných suspektních pacientů naší 
nemocnice. 

Dosud byly vzorky od suspektních 
pacientů odváženy několikrát denně 
do Brna do specializované labora-
toře. Díky novému analyzátoru jsou 
výsledky testů známy v podstatně 
kratším čase a zároveň odpadne nut-
nost převážení vzorků, čímž se zvýší 
komfort vyšetření zejména pro paci-
enty. 

Přístroj se podařilo pořídit a insta-
lovat v rekordně krátkém čase díky 
enormnímu úsilí odpovědných za-
městnanců a za laskavého přispění 
řady sponzorů. Velmi nás potěšila vlna 
solidarity v tomto náročném období, 
kdy řada fi rem i jednotlivců darova-
la naší nemocnici fi nanční prostřed-
ky. Všem dárcům děkujeme za jejich 
vstřícnost. S ohledem na stále probíha-
jící pandemický stav není možné pro-
vést slavnostní zprovoznění přístroje 

za účasti všech sponzorů, proto ale-
spoň se srdečnými díky připojujeme 
jejich seznam.

Město Boskovice, AŽD Praha s.r.o., 
Donoci s.r.o., S1 Center - NewCo 
Immo CZ GmbH, Nadační fond AD 
Group srdcem, Kamenoprůmysl Ko-
márek s.r.o., ZOLLER CZECH s.r.o., 
Libuše Koželuhová, STAVKOM, spol. 
s.r.o., LANIK s.r.o., Ing. Jana Lipov-
ská, Zásilkovna s.r.o., CM-Mipos 
spol. s.r.o., Jiří Paclík STEMP-servis, 
PRESTA mix, Ing. Zdenka Kubínová, 
LETOVICKÉ STROJÍRNY, s.r.o., 
Ing. Dušan Provazník, AUTOSPOL, 
s.r.o., METAL GRANIT spol. s.r.o., 
ENBRA, a.s., DEAS, spol. s.r.o.

Nemocnice není veřejným odběro-
vým místem a nemůže tedy provádět 
plošné vyšetřování pacientů. Podle 
našich kapacitních možností se lze ob-
jednat na vyšetření pro samoplátce, a 
to za úplatu. Samoplátcům nabízíme 
i rychlotest na přítomnosti protilátek 
COVID-19, který se provádí z kapilár-
ní krve a stojí 500,- Kč.

Poděkování prim. MUDr. 
Blance Vepřekové, Ph. D.

Paní primářka MUDr. Blanka Vepřeková, Ph. D.  pracovala v boskovické nemoc-
nici od 1.11.2017 do 31.5.2020 na Oddělení následné lůžkové péče a dlouhodobé 
intenzivní ošetřovatelské péče. Po dobu jejího působení v nemocnici se pacienti 
vždy mohli spolehnout na profesionální, citlivý a lidský přístup. Vedení Nemocni-
ce Boskovice touto cestou velmi děkuje za její odbornou a obětavou práci.
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Hrad a zámek Boskovice se otevírají 
pro veřejnost, mají novinky

BOSKOVICE� -� Hrad� a� zámek�
v� Boskovicích� se� v� těchto� dnech�
postupně� otevírají� veřejnosti.� Areál�
hradu� Boskovice� má� své� brány�
otevřeny�již�od�12.�5.;�prostory�zámku�
se� veřejnosti� otevřely� v� úterý� 26.� 5.�
2020.�
Návštěvnická� sezóna� 2020� je� v�

Boskovicích� poznamenána� řadou�
nutných� opatření� vzhledem� k�
současné�situaci.�Přesto�nabídne�hrad�
i�zámek�v�Boskovicích�návštěvníkům�
mnoho� zážitků� a� jeho� návštěva� v�
letošní�sezóně�určitě�stojí�za�to.�
Areál� hradu� Boskovice� má� své�

brány� otevřené� již� od� úterý� 12.� 5.�
2020,� prozatím� bez� komentovaných�
prohlídek,� ale� návštěvníci� si� mohou�
zříceninou� hradu� procházet� sami�
s� připraveným� textem.� Na� druhém�
nádvoří� se�mohou�osvěžit�v�hradním�
občerstvení.� Velkou� novinkou� je�
možnost� zakoupení� permanentky�
na� rok� 2020.� Platí� po� celou�
návštěvnickou� sezónu� a� využijí� ji�
zvláště�výletníci,�kteří�v�průběhu�roku�
pravidelně�navštěvují�hrad.�Vycházku�
městem� a� přilehlým� lesoparkem� tak�
mohou� zakončit� posezením� v� areálu�
hradu.�Cena� permanentky� je� 300�Kč�
pro�jednu�dospělou�osobu�a�nejvýše�2�
děti�do�15�let.�
Zámek� Boskovice� se� zahradou� se�

poprvé� otevřely� v� úterý� 26.� 5.� 2020�
včetně� komentovaných� prohlídek�
expozice.� V� letošním� roce� jsme� pro�
návštěvníky�připravili�mnoho�nového.�
Prohlídková� trasa� prošla� v� jarních�
měsících� velkou� obnovou� a� zařízení�
místností� se� razantně� proměnilo.�
Návštěvník� bude� nově� procházet�
historickými� sály� zámku,� které� se�
přiblížily� své� podobě� a� účelu� před�
znárodněním�v�roce�1948,�kdy�zámek�

sloužil�rodině�Mensdorff-Pouilly�jako�
rodinný�dům.�Z�depozitářů�zámku�tak�
byl�v�maximální�možné�míře�vystaven�
původní� mobiliář� a� velké� množství�
zajímavých�předmětů.�
Právě� v� depozitáři� na� nás� čekalo�

největší� překvapení!� Tím� je� socha�
madony�s�dítětem,�která�byla�po�roce�
1948�skryta�očím�nejen�návštěvníků,�
ale� i� odborné� veřejnosti.� Dosavadní�
zkoumání�ukazuje�na�původ�madony�

do�druhé�třetiny�15.�století.�Objevuje�
se� nám� jako�patronka�dobrých� zpráv�
v� době,� kdy� je� země� a� majitelé�
boskovického� zámku� pod� těžkými�
zkouškami� –� očekávaný� propad�
návštěvnosti� z� důvodu� pandemie�
COVID� 19,� která� zasáhla� celý� svět.�
Její�objevení�po�více�než�70-ti�letech�
nám�dává�naději,�že�v�dobách�těžkých�
se� vždy� jako� zázrakem� objeví� něco�
pozitivního� a� krásného.� Veřejnost�
si�madonu� bude�moci� prohlédnout� v�
zámecké�expozici�při�komentovaných�
prohlídkách.�
Další� novinkou� na� zámku� bude�

v� průběhu� celého� roku� pořádání�
„kastelánských� prohlídek“,� které�
návštěvníka� provedou� nejen� běžně�
přístupnými�komnatami�zámku,�ale� i�
dosud�skrytými�prostory.�
Hrad� a� zámek� Boskovice� pro�

návštěvníky� připravil� mnoho�
novinek,� které� jistě� zaujmou� i� ty,�
kteří� zde� v� předchozích� letech� již�
byli.�Boskovice�jsou�vhodnou�výletní�
destinací,� kde� mohou� návštěvníci�
strávit� na� celý� den.� V� blízkosti�
zámku� se� nachází� židovské� město,�
radniční� věž� na� náměstí� a� muzeum.�
Boskovice� jsou� tak� ideálním�místem�
ke� strávení� příjemných� dnů� nejen� o�
letní�dovolené.�

 Milan Vaněrka, kastelán
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Lázně spustily provoz od 1. června. 
Na otevření se chystá i aquapark

BLANSKO� -� Dárek�
k� Mezinárodnímu� dni� dětí� si�
připravila�společnost�Služby�Blansko.�
Od� pondělí� 1.� června� totiž� spustila�
provoz� zdejší� kryté� lázně.� Bazén� se�
během�nucené�odstávky�dočkal�oprav,�
nyní� už� je� nově� napuštěný� a� údržba�
přes� víkend� dokončí� poslední�
přípravy.�Provoz�v�pátek�odsouhlasili�
i�hygienici.�Na�otevření�už�se�chystají�
i�v� sousedním�aquaparku,� ten�přivítá�
první� návštěvníky� v� druhé� polovině�
června.
„Poté,� co� byly� vydány� podmínky�

pro� obnovení� provozu,� jsme� začali�
minulý� týden� bazénovou� vanu�
o� objemu� 960� opět� napouštět.� Voda�
se� musela� ohřát� a� ustálit,� čekali�
jsme� také� na� rozbory� hygieniků.�
Naštěstí� je� všechno� v� pořádku,� nyní�
dokončujeme� poslední� přípravy� a� už�
nám� nic� nebrání� spustí� od� pondělí�
1.� června� provoz,“� popsal� Zdeněk�
Grünwald,� jednatel� společnosti�
Služby� Blansko,� která� kryté� lázně�
provozuje.
Provoz� se� od� června� obnoví� za�

zpřísněných�hygienických�podmínek,�
počet� návštěvníků� v� budově� je�
omezený� na� maximálně� 124� osob,�
přímo� v� bazénu� může� být� najednou�
62�plavců.
Služby�Blansko�v� lázních�doplnily�

stojany�s�dezinfekcí,�provoz�neobnoví�

ohřívárny,� nejdříve� od� září� začne�
fungovat� také� zdejší� sauna.Společné�
prostory� se� budou� 2-3� x� denně�
dezinfikovat.� Kompletní� dezinfekcí�
prošly�během�odstávky� také�všechny�
vnitřní�prostory�budovy.
Ještě� v� pátek� brázdil� dno� bazénu�

speciální� podvodní� vysavač� sbírající�
nečistoty,� údržbové� práce� přímo�
v�bazénové�vaně�i�jejím�okolí�jsou�už�
ale�hotové.�Proběhly�během�odstávky�

trvající� kvůli� koronavirovým�
omezením� 2,5� měsíce.� Opravy�
se� dočkala� akumulační� jednotka,�
skokanský� můstek,� střešní� pláště�
i� podhledy,� nový�nátěr� získala� česla,�
dno�bazénu�i�tribuna�pro�veřejnost.
O� údržbě,� které� se� bazén� dočkal�

během� karantény,� si� přečtěte� zde.�
Další� práce� nyní� pokračují� i� v�
sousedním� aquaparku,� který� se�
připravuje� na� spuštění� provozu.�

Bazénová� vana� se� nyní� vypouští�
a�během�prvního�červnového�týdne�se�
začne�opět�napouštět,�po�odstávce�se�
obnovuje� provoz� sociálního� zařízení�
i�zbytku�zázemí�pro�veřejnost.
„Část�vody�zde�musí�zůstat�i�během�

zimy,� aby� spodní� voda� nevzedmula�
dno� nerezové� vany� aquaparku.� Nyní�
už� vodu� vypouštíme,� vana� se� bude�
čistit�a�znovu�napouštět.�Připravujeme�
také� celé� technologické� zázemí�
aquaparku,“�uvedl�Zdeněk�Grünwald.
Hygienická� omezení� budou� platit�

i� v� aquaparku.� Zatím� je� maximální�
kapacita� areálu� stanovena� na� 300�
osob,� přísné� limity� jsou� nastaveny�
i�na�počty�plavců,�neplavců�nebo�dětí�
v� brouzdališti.� Služby� Blansko� věří,�
že� omezení� se� do� obnovení� provozu�
ještě�rozvolní.
„Chceme,� aby� Služby� Blansko�

provoz� obnovily� i� pokud� se� limity�
na� počet� návštěvníků� nezvednou.�
Nelze�nechat�koupaliště�zavřené�celé�
léto�a�čekat�do�nekonečna�na�provoz�
bez� omezení,� to� by� se� normální�
fungování� neobnovilo� nikde,� nejen�
v�aquaparku,“�dodal�starosta�Blanska�
Jiří�Crha.
Aquapark� by� se� měl� veřejnosti�

otevřít�v�závislosti�na�počasí�v�druhé�
polovině�června.

Zdroj: Pavla Komárková, 
www.blansko.cz

Vyhlásili další ročník soutěže Okem dobrodruha
BLANSKO� -� Soutěž�

neprofesionálních� filmů� Okem�
dobrodruha� proběhne� i� v� letošním�
roce.� Akce,� která� je� už� přes� dvacet�
roků� spojená� s� festivalem� filmů,�
setkání� a� dobrodružství� RAJBAS� v�
Blansku�bude�ale�letos�jiná.
Pořadatelé� vyzývají� účastníky,�

aby� tentokrát� lovili� dobrodružství�
v� českých� luzích� a� hájích.� Reagují�

tak� na� pandemii� koronaviru� a� s� ní�
spojenou�nemožnost�cestovat.
“Filmová� soutěž� OKEM�

DOBRODRUHA� vyhlašuje� svůj� 21.�
ročník.�Že�zrovna�nemůžeme�cestovat?�
Nevadí,� mnohá� dobrodružství� přece�
zažíváme�v�běžném�životě.� �A� to,� že�
se� nyní� na� nějakou� dobu� nemůžeme�
chodit,� kam� chceme� a� dělat,� co�
chceme,� můžeme� využít� k� malému�

filmovému� tvůrčímu� dobrodružství.�
Filmovat� se� už� i� mobilem� a� mnozí�
mají�materiálu�“v�šuplíku”�dost.�Kdo�
nemá,�nevadí.�Námětů�k�filmování�je�
stále�dostatek.��Možná�paradoxně�i��o�
tom,� � jak�se�nám�zpomalil�život�a�co�
to�přináší,”�uvádí�za�pořadatele�Alena�
Žákovská.
Zaslané�snímky�v�délce�do�patnácti�

minut�mohou� být� vybrány� k� veřejné�

projekci� a� určitě� dostanou� šanci� k�
ocenění�soškou�Rajbasáka.�
Milovníci� cestování� by� si� měli�

zapsat� do� kalendáře� 18.� října,� kdy�
je� termín� zaslání� filmů� a� 20.� až� 22.��
listopadu,�kdy�se�koná�festival.
Více� informací� a� přihlášku�

naleznete� na� webové� adrese�
http://2020.festival-rajbas.cz/okem-
dobrodruha/.�� (hrr)

Antonín Kočvara: Skromný odbojář 
i veterán oslavil 95 let

REGION� -� Antonín� Kočvara�
vzpomínal� při� příležitosti� 95.�
narozenin.� „No� vlastně� můj� odboj�
proti� Němcům� datuji� od� 27.� května�
1939,� kdy� jsme� v� počtu� pěti� chlapů�
na�trigonometru�v�lese�u�Protivanova,�
vztyčili�naši�státní�vlajku�vylepšenou�
o� pěticípou� hvězdu…� vydržela� tam�
deset� dnů.� Těch� legend� co� kolem�
ní� vzniklo� …� To� jsme� chtěli� –�
vyburcovat� lidi!“� Tlumočil� slova�
Otakara� Kočvary,� svého� strýce.�
„Pomáhali� jsme� rodinám� zatčených�
penězi� i� jinak,� opatřovali� zbraně,�
schovávali� jsme� uprchlého� zajatce�
z� lágru� v� Německu.� Od� roku� 1943�
již� strýc� Ladislav� a� Tonda� Král�
zpracovali�plán�odboje�v�naší�oblasti.�
V� něm� měla� velký� význam� pomoc�
prchajícím� rudoarmějcům� ze� zajetí�
v� reichu.� Ale� také� budování� krytů�
či� bunkrů� v� lesích.� I� naše� skupina�
se� rozrůstala� o� další� odbojáře� a�
propojení�na�kraj�kolem�Bystřice�pod�
Hostýnem� bylo� na� snadě.� Pamatuji�

si,� že� prvním� ukrytým� sovětem� byl�
poručík�Vladimír�Oskarovič�z�Kijeva.�
Pak� jich� byli� desítky.� Od� 1.6� 1943�
jsme� téměř� všichni� z� naší� odbojové�
skupiny,� byli� totálně� nasazeni� na�
práci� v� Minervě� v� Boskovicích.�
Drválovice,�Valchov,�Suchý,�Ludíkov�
aj.� místa� se� stala� místy� vzdoru.�
Plánovaný� přechod� odbojářů� na�
Slovensko�se�nezdařil,�naopak�kolem�
nás�přešla�smrt�v�podobě�konfidenta,�
který� zrazoval.� Počátkem� října� 1943�
došlo� i� na� naši� skupinu� a� gestapo�
zatýkalo�…�Zatčeni�byli�moji�příbuzní�
strýci� Otakar� a� Ladislav� Kočvarovi,�
a� další.� Já� pokračoval� v� odboji�
spolu� s� O.� Loffermannem.� Dělal�
jsem� spojku� mezi� naším� velitelem�
a� vojáky� RA� v� lesích,� ale� taky� jim�
obstarával�boty�aj.�V�roce�1944�jsme�
spolu� přerušovali� telefonní� spojení� a�
v� závěru� války� jsem� spolupracoval�
se� zbraní� s� partyzánskou� skupinou�
Delta�II�R3.�S�oddílem�Juraj� jsme�se�
dočkali� osvobození.� Po� válce� jsem�

vystudoval� střední� elektrotechnickou�
školu� a� po� základní� vojenské� službě�
jsem�byl�zaměstnán�až�do�důchodu�ve�
Výzkumném�ústavu�energetickém.
Bylo�by�toho�ještě�mnoho,�co�bych�

mohl� říci� o� hrdinství� vyslýchaných,�
kteří� nezradili,� o� odbojářích,� kteří�
se� dokázali� podržet� v� nejtěžších�
chvílích,� ale� i� o� naději,� která� nás�
držela�na�nohou!“�� J.Kux

Kontakt 
na inzerci:
telefon: 774 408 399

e-mail: 
inzerce@zrcadlo.net

AGROAD s.r.o. HLEDÁ 

SKLADNÍKY!!!

Zabýváme se prodejem ND 

na zemědělskou techniku.

Práce na HPP, jednosměnná 

pracovní doba, náborový 

příspěvek 10.000 Kč.

Pravidelná mzda (20.000-

35.000 Kč), firemní benefity,  

měsíční prémie, 13. plat, 

věrnostní odměna.

Své životopisy zasílejte 

nabaldrmanova@agroad.cz.   

Stavba Jihomoravského 
kraje je v Boskovicích

BOSKOVICE� -� Posláním� soutěže� „Stavba�
Jihomoravského� kraje“,� jejíž� osmnáctý� ročník�
proběhl� v� roce� 2019,� je� prezentace� a� propagace�
kvalitních�výstavbových�projektů�v�Jihomoravském�
kraji�a�přiblížení�nejlepších�stavebních�děl�a�jejich�
tvůrců�širší�laické�i�odborné�veřejnosti.
Současně� si� soutěž� klade� za� cíl� propagovat�

projekční,� dodavatelské� a� investorské� subjekty,�
mající�sídlo�v�Jihomoravském�kraji,�které�realizují�
zajímavé�stavby�na�území�kraje.�Za�rok�2019�získal�
1.�místo�v�kategorii�Stavby�občanské�vybavenosti�

„Polyfunkční� dům� na� ulici� Komenského� v�
Boskovicích“.
Stavbu� do� soutěže� přihlásil� zhotovitel�

MORAVOSTAV� Brno,� a.s.,� stavební� společnost.�
Investorem� této� stavby� byla� společnost� FIKOCZ�
s.r.o.�a�projektantem�byl�Atelier�WIK,�s.�r.�o.
Letos� přihlásili� do� sedmi� kategorií� soutěžící�

rekordních�šestačtyřicet�staveb.
Hodnotitelé�posuzují�stavby�podle�daných�kritérií.�

Mezi�ně�patří�například�splnění�funkčních�požadavků,�
výraz� díla� a� jeho� začlenění� do� okolí,� vhodnost�
použitých�materiálů�nebo�zvláštní�přednosti� stavby�
jako� je�energetická�úspornost,� šetrnost�k�životnímu�
prostředí� nebo� originalita� konstrukčního� řešení.�
 Zdroj: boskovický zpravodaj
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Občané Boskovic rozhodnou, kam 
půjdou peníze z rozpočtu

Čeká nás hodně práce, říká 
generální manažer FK Blansko

BOSKOVICE� -� Boskovice� od�
poloviny� června� udělají� další� krok� k�
větší�otevřenosti�vůči�veřejnosti.�Měs-
to�prostřednictvím�platformy�PinCity�
nabídne� svým� občanům� nástroj,� po-
mocí� kterého� si� budou�moci� na� jed-
nom�místě�zobrazit�všechny�rozvojo-
vé�záměry�města� a� také�přidávat� své�
vlastní�návrhy�projektů.�
Kromě� toho� však� bude� součástí�

i� tzv.� participativní� rozpočet� -� tedy�

možnost� rozhodnout,� které� projekty�
by�měly�být�realizovány�z�vyhrazené�
části� městského� rozpočtu.� V� první�
fázi�město�vyčlení�částku�tři�sta�tisíc�
korun.�
„Jako� vedení� města� chceme�

prohlubovat� komunikaci� s� občany,�
zapojit� je� a� průběžně� od� nich� získá-
vat�zpětnou�vazbu�k� tomu,� jak�by� se�
podle�nich�měly�Boskovice�rozvíjet,“�
vysvětluje�místostarosta�Lukáš�Holík.

Obyvatele� Boskovic� s� platformou�
PinCity� v� průběhu� celého� měsíce�
seznámí� speciální� informační� kam-
paň�-�a�to�jak�na�webových�stránkách�
města� www.boskovice.cz,� sociál-
ních� sítích,� ale� také� prostřednictvím�
plakátů�a�setkání�s�občany.�
První�takové�se�uskuteční�25.�červ-

na�od�18�hodin�v�Zámeckém�skleníku�
v�Boskovicích�a�zúčastní�se�ho�zástup-
ci�vedení�města�i�tvůrci�PinCity.

PinCity� je� technologický� start-up,�
jehož� cílem� je� vyplnit� komunikační�
prostor�mezi�městy�a�jejich�obyvateli.�
Aplikace� umožňuje� jednoduchou�

cestou� vizualizovat� rozvojové� pro-
jekty,� které� jsou� na� přehledné� mapě�
rozděleny� do� různých� kategorií.�
Karty� projektů� umožňují� přidávání�
komentářů� registrovanými� uživateli,�
sledování� stavu,� spouštění� anket� a�
další�funkce.�� Radim Hruška

BLANSKO� -� Blanenský� fotbal�
zažívá� revoluci.� Ligové� grémium�
(řídící�orgán�dvou�nejvyšších�soutěží�
v� ČR)� schválilo� pokračování� Fortu-
na� ligy� a� Fortuna� národní� ligy� (F:L�
a� F:NL)� a� vedení� blanenských� fot-
balistů�se�rozhodlo�vytvořit�sportovní�
úsek�managmentu.�Z�role�trenéra�se�do�
funkce�generálního�manažera�posunul�
Zbyněk�Zbořil.�Na�pozici�trenéra�klub�
angažoval� bývalého� precizního� beka�
Oldřicha� Machalu,� který� naposledy�
koučoval�druholigový�Prostějov.
Blanenský� klub� se� stále� nachází�

v� nejasné� situaci.� Byť� zanedlouho�
začíná�letní�příprava,�tak�managment�
klubu� a� realizační� tým� “A”� týmu�
stále� neví,� jakou� soutěž� bude� hrát.�
„Strategie� je� jasná.� Připravujeme� se�
na�MSFL,�kdy�je�naším�přáním�posk-
ládat� kádr� tak,� abychom� byli� scho-
pní� pokračovat� v� nastavené� cestě,�
to� znamená� hrát� o� postup.� Přípravu�
začneme� v� pondělí� 25.� května,� aby�
měl�trenér�první�měsíc�na�seznámení�
se� s� mužstvem,� poznat� jednotlivé�
hráče� a� odpovědně� rozhodnout�
o� skladbě� kádru� pro� novou� sezónu.�
Troufám� si� říct,� že� do� konce� června�
bychom�mohli� vědět,� jaké� jsou� naše�
šance�v�případném�postupu�do�F:NL�

a� následně� reagovat� i� co� se� týká� do-
plnění� kádru� a� skladbě� letní� přípra-
vy,“� komentuje� aktuální� složitou�
situaci�Zbyněk�Zbořil,�nový�generální�
manažer�klubu.
Blansko� tak� zůstává� věrné� cestě�

vzhůru� a� i� v� případě� administra-
tivního� neúspěchu� (nedohrání� F:NL,�
sestup� dvou� českých� klubů,� případ-

ně� nesplnění� licenčních� podmínek)�
je� odhodláno� poprat� se� o� postup� i� v�
další�sezóně.�„Uvidíme�jak�to�vlastně�
leto�dopadne.�V�klubu�děláme�kroky�
k�tomu,�aby�nás�možnost�postupu�do�
profesionální� soutěže� pokud� mož-
no� co� nejmíň� překvapila,“� doplňuje�
Zbořil.
Co� se� týče� skladby� kádru,� tak� má�

blanenský� manažer� celkem� jasno.�
„Na� základě� podzimních� výsled-
ků� jsme� už� v� zimě� skládali� mančaft�
s� vidinou� boje� o� postup.� Stojím� si�
za� tím,� že� ten� kádr� má� kvalitu,� sílu�
i�charakter�a�nedostal�šanci�to�dokázat�
na� hřišti.� Proto� si� myslíme,� že� bude�
důležité�hlavně�kádr�udržet,�i�když�už�
teď�víme,�že�ne�u�všech� to�okolnosti�
dovolí.� Následně� na� to� budeme� rea-
govat�a�své�si�k�případnému�doplnění�
řekne� hlavně� nový� trenér.� Nechci,�
aby�to�vyznělo� troufale,�ale�cíle� jsou�
pro� novou� sezónu� jasné:� v� případě�
MSFL�se�pokusit�znovu�hrát�o�postup,�
v�případě�postupu�do�F:NL�zachránit�
tuto� soutěž� pro� Blansko,“� objasňuje�
Zbořil�aktuální�situaci�okolo�soupisky�
třetiligového�mistra.
Tým,� který� má� ve� svém� kádru�

k� dispozici� Harise� Harbu,� Ondřeje�
Sukupa,�či�Roberta�Bartolomea,�je�tak�
plně�připraven�poprat�se�o�svou�pozi-
ci� jak� v� MSFL,� tak� ve� F:NL.� Svoje�
si� samozřejmě,� jak� potvrdil� i� Zbořil,�
řekne� i� nový� kouč,� Oldřich� Macha-
la.� „Kádr�Blanska� sice� je� široký,� ale�
máme�potřebu�jej�doplnit.�Ideálně�tak�
o� dvě� až� tři� jména,“� svěřil� se� šesta-
padesátiletý�trenér�FK�Blansko.

 Zdroj: www.blansko.cz

Nepřijatelné změny v přípravě a financování 
programu pro sportovní organizace

REGION� -� V� prostředí� českého�
sportu,�zejména�toho�amatérského,�je�
dlouhodobým�problémem�nedostatek�
finančních� prostředků� na� provoz�
sportovních� klubů� a� oddílů.� Jejich�
činnost�závisí�na�dotacích.�Tuto�situa-
ci�ještě�prohloubila�současná�korona-
virová�krize.�Oddíly�nemohly�provo-
zovat� sportovní� činnost,� ani� pořádat�
sportovní� akce.� Národní� sportovní�
agentura� (NSA)� připravila� návrh�
dotačního� programu� pro� sportovní�
organizace� s� alokací� jedné� miliardy�
korun.�V�Senátu�se�této�problematice�
podrobněji�věnuje�senátorka�Jaromíra�
Vítková�(KDU-ČSL).
„Již� od� začátku� komunikuji� s� obě-

ma�stranami.�Jak�s�Národní�sportovní�
agenturou,� tak� se� zástupci� spolků� a�
neziskových�organizací,�které�o�to�pro-
jevili�zájem.�Dopředu�nám�byl�zaslán�
návrh� programu� k� připomínkám.� Ve�
spolupráci�se�sportovními�organizace-
mi� jsem� zaslala� několik� připomínek,�
které� znám� nejen� z� působení� na� rad-
nici�v�Boskovicích,“�sdělila�senátorka�
Vítková.

Sportovní� organizace� jsou� nezis-
kové,� nemohou� mít� dostatečné�
rezervy� na� velké� výpadky� příjmů.�
Návrh�počítá�s�vyhlášením�programu�
8.� 6.� 2020.� Program� projednala� dne�
1.� 6.� 2020� vláda.� Miliardu� korun,�
schválenou� na� program,� rovným�
dílem� poskytnou� Ministerstvo� škol-
ství,� mládeže� a� tělovýchovy� a� vláda�
z�vládní� rozpočtové� rezervy.�V�úterý�
2.� června� představil� místopředseda�
NSA� Ivo� Lukš� program� Podvýboru�
pro� sport� v� Senátu.� Setkání� inicio-
vala� senátorka� Jaromíra� Vítková,�
která� na� začátku� upozornila:� „Obce�
a� města,� která� také� poskytují� dotace�
sportovním�klubům,�v�současné�době�
z� důvodu� propadu� až� 34� %� příjmů�
díky� opatřením� vlády,� musí� krátit�
sportovním� klubům� dotace.� Hledat,�
jak� pokrýt� finanční� propady� budou� i�
kraje.“
Na� jednání� Podvýboru� pro� sport�

v�Senátu�proběhla�vzrušená�diskuze.
„Nejen�já,�ale�i�všichni�členové�Pod-

výboru�vyslovili�rozhořčení�s�novým�
návrhem� financování� programu,� kde�

se�nyní�počítá,�že�500�milionů�Kč�se�
vyčlení� z� kapitoly�MŠMT,� a� to� již� z�
vyhlášených� programů.�Tento� zásad-
ní� nesouhlas� Podvýbor� vyjádřil� ve�
svém�usnesení�vládě�a�Národní�spor-
tovní� agentuře.�Výbor� požaduje,� aby�
financování� celé� alokace� programu�

1�mld.�Kč�bylo� zajištěno� ze� státního�
rozpočtu.� Další� výhrady� jsem� měla�
k� možnosti� agentury� měnit� pravid-
la,� a� že� není� stanovena� minimální� a�
maximální�výše�dotace�pro�žadatele,“�
doplnila�senátorka�Vítková.�

 Barbora Palánová

Ve 14 přístupných jeskyních ČR odstartovala 
nová sezóna. Zkušebně i s eVstupenkami

REGION� -� Po� nucené� více� než�
dvouměsíční�pauze�otevře�od�25.�květ-
na� pro� veřejnost� 14� zpřístupněných�
jeskyní� provozovaných� Správou� jes-
kyní�ČR�(SJ�ČR)�dle�svých�otevíracích�
hodin.� Návštěvníci� budou� moci� na�
prohlídku�pouze�s�ochranou�dýchacích�
cest� rouškou,� u� vstupu� v� pokladnách�
bude� připravena� dezinfekce� rukou.�
Vzhledem� k� nutnosti� dodržet� roz-
estupy�2�metry�(kromě�rodin)�a�užším�
prostorům�v�některých�jeskyních�bude�
v� řadě� z� nich� počet� lidí� v� prohlídce�
omezen.� Novinkou� letošní� sezony,�
pro� začátek� nejprve� ve� zkušebním�
provozu,� bude� možnost� koupit� si� na�
oficiálním� webu� www.caves.cz� elek-
tronickou� vstupenku.� „Návštěvníkům�
tak�chceme�nabídnout�možnost�dalšího�
způsobu� nákupu� vstupenek,� aby� už� k�
jeskyni� jeli� s� tím,� že� mají� prohlídku�

garantovanou,“� říká� ředitel� SJ� ČR�
Lubomír�Přibyl.�
V� úvodním� zkušebním� provozu�

vypíší� jednotlivé� jeskyně� na� inter-
netu�obvykle�dva�či�tři�časy�prohlídek�
prodávaných� pomocí� eVstupenky.�
Například� v� pěti� jeskyních� Mora-
vského� krasu� je� to� v� 10:00,� 12:00� a�
14:00.� Ostatní� prohlídky� během� dne�
budou� nadále� prodávány� klasicky�
v� pokladně,� operativně� dle� zájmu�
příchozích� a� možností� průvodců.�
Prohlídky�ve�všech�jeskyních�ČR�jsou�
organizovány�pouze�s�průvodcem.�
Kupující� eVstupenek� upozorňu-

je� SJ� ČR� na� nutnost� dorazit� k� jes-
kyni� s� dostatečným� předstihem.� Při�
nestihnutí� času� prohlídky� eVstu-
penky� bez� náhrady� propadají.� Ob-
dobný� systém�už� nějaký� čas� funguje�
například� na� tuzemských� státních�

hradech� a� zámcích.� U� dvou� jesky-
ní� (Javoříčských� a� Mladečských)� je�
zatím� před� prázdninami� eVstupenka�
na�daný�den�bez�garantovaného�času�
prohlídky�a�návštěvník�se�ho�dozví�po�
příchodu�u�pokladny.�
Celkem�loni�do�14�jeskyní�v�Česku�

zavítalo� přes� 761� tisíc� návštěvníků.�
Rekordmanem�byly�tradičně�Punkev-
ní� jeskyně� s� oblíbenou� vodní� plav-
bou�po�ponorné�řece�Punkvě,�které�si�
prohlédlo� 212� tisíc� lidí.� Na� pomysl-
né� stříbrné� pozici� byly� Koněpruské�
jeskyně� u� Berouna� s� dochovanou�
penězokazeckou� dílnou,� kam� přišlo�
loni� takřka� 88� tisíc� návštěvníků.� Do�
zejména� mezi� turisty� cestujícími� do�
Krkonoš� oblíbených� „bronzových“�
Bozkovských�dolomitových�jeskyní�s�
největším� podzemním� jezerem� Čech�
se�loni�přišlo�podívat�68�tisíc�lidí.

Návštěvnické� trasy� v� jesky-
ních� Moravského� krasu� Balcarce,�
Kateřinské,� Sloupsko-šošůvských�
a� Výpustku� doplnily� moderní� ex-
pozice� Jeskyně� a� lidé,� které� jsou�
oblíbené� i� mezi� učiteli� hledajícími�
populárně-naučnou� náplň� výletu� se�
svými�svěřenci.�
Letos� se� chce� SJ� ČR� zaměřit� na�

další�doplňkové�vzdělávací�programy�
pro� školy� v� jeskyni� Výpustek� u� Kř-
tin� nedaleko�Brna,� jejíž� prohlídka� je�
kronikou�uplynulých�40�tisíc�let�poz-
pátku.�Od�moderně�upravené�vstupní�
budovy�přes�tajný�armádní�kryt�vybu-
dovaný�za�studené�války,�nacistickou�
podzemní�továrnu�na�letecké�motory,�
prvorepublikové�výzkumy�Karla�Ab-
solona,� až� po� nejstarší� pravěké� os-
ídlení.�� Pavel Gejdoš, 

 tiskový mluvčí SJ ČR

Konečnou trasu rychlostní komunikace D43 
budeme znát nejspíš letos na podzim

REGION�-�Stěžovatelé�na�krajský�
územní� plán� neuspěli.� Ústavní� soud�
potvrdil�správnost�dokumentu.�V�září�
tak� budou� krajští� zastupitelé� Jiho-
moravského� kraje� schvalovat� koneč-
nou� podobu� důležitých� dopravních�
staveb,�mezi�nimi�nebude�chybět�ani�
silnice�D43.
Ústavní�soud�obdržel�v�srpnu�2019�

dvě�stížnosti,�jednak�společný�podnět�
skupiny� čtyřiadvaceti� obcí,� jednot-
livců� a� spolků,� a� pak� samostatnou�
stížnost� ženy,� která� rovněž� žádala�
zrušení� krajských� zásad� územního�
rozvoje.� Ústavní� soud� nyní� svým�
rozhodnutím�z�konce�dubna�letošního�
roku� tyto� ústavní� stížnosti� a� návrhy�
s� nimi� spojené� odmítl.� Potvrdil� tak�

předchozí� rozhodnutí� jak� Krajského�
soudu,� tak� i� Nejvyššího� správního�
soudu.
„Rozhodnutí� Ústavního� soudu� je�

potvrzením� toho,� k� čemu� dospěly�
nižší�soudní�instance,�a�je�to�konečný�
verdikt,� že� krajské� zásady� územního�
rozvoje�jsou�v�pořádku,�o�čemž�jsme�
nepochybovali� od� samotného� počát-
ku.� Aktualizace� zásad� územního�
rozvoje,� na� které� v� průběhu� nyně-
jšího� funkčního�období� systematicky�
pracujeme,� je�v�poslední� fázi.�V�září�
tak�bude�zastupitelstvo�kraje�schvalo-
vat�konečnou�podobu�trasy�důležitých�
dopravních�staveb,�především�silnice�
„43“,“�uvedl�náměstek�hejtmana�Mar-
tin�Maleček.� (hrr)
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Jaroslav Oldřich: Pro letošek 
připravujeme jinou podobu 
Pochodu po dálničním tělese R43

BOSKOVICE� - 
Předseda� Klubu� čes-
kých� turistů� Bosko-
vice�Jaroslav�Oldřich�
představil� v� rozho-
voru�pro�Zrcadla�čin-
nost� klubu,� ale� také�
naznačil,�na�jaké�akce�
se� můžeme� v� letoš-
ním�roce�těšit.

Pane předsedo, 
Váš klub má v regi-
onu již více jak sto-
letou tradici, v čem 
tkví vaše činnost?
K� založení� Klubu�

českých�turistů�v�Boskovicích�došlo�v�
roce�v�roce�1902�a�od�začátku�činnos-
ti� byl� velice� aktivní.� Klub� byl� tehdy�
svázán�s�činností�známého�archeologa�
Karla�Absolona,� který� se� zabýval�mj.�
výzkumem� ve� Sloupských� jeskyních�
a�později�začíná�s�pomocí�odboru� in-
tenzivní� výzkum� jeskyní� u�Macochy,�
který�vedl�k�objevení�Punkevních�jes-
kyní.� V� majetku� klubu� byla� i� dnešní�
turistická�chata�na�Macoše.�
Klub� přešel� lety� dobrými� i� méně�

dobrými,� například� za� druhé� světové�
války�byla�činnost�klubu�výrazně�utlu-
mena�a�po�roku�1948�byl�klub�sloučen�
pod�„sjednocenou�tělovýchovu“.�
V�padesátých�letech�činnost�stagno-

vala�až�v�roce�1957�se�ujal�turistiky�Dr.�
Richter,� který� nadchnul� pro� turistiku�
mládež,�ale�i�dospělé.�Po�jeho�odchodu�
do�Prahy�v�sedmdesátých�letech�minu-
lého� století� turistiku� v� Boskovicích�
vedlo� několik� výrazných� osobností�
např.� paní� Chytilová� a� pánové� Pupík�

a�Novotný.�Po�listopa-
du� 1989� byl� obnoven�
Klub� českých� turistů�
a� v� jeho� čele� stanuli�
pánové�Erik�Vychodil,�
Petr�Lux�a�později�i�já.�

Které akce pořá-
dáte?
Celoroční� čin-

nost� klubu� je� velice�
bohatá,� v� loňském�
roce�2019�jsme�např.�
pořádali� celkem� 33�
turistických� akcí.�
�Každý�měsíc�pořádá-
me�minimálně� jednu�

vycházku�do�okolí�a�a�již�několik�let�
od�jara�do�podzimu��organizujeme�tzv.�
„cykločtvrtky“�–�vyjížďky�na�kole�za�
nějakým�cílem.�
Klub� od� roku� 1973� s� přestávkami�

pořádá� dálkový� Pochod� ”Za� sedmi-
zubým� hřebenem”.� Jeden� čas� byl� ve-
lice�populární�“Běh�starého�Velena”�z�
Újezdu�u�B.�na�hrad�Boskovice.�Je�to�
přímý�předchůdce�současných�Bosko-
vických�běhů.�Tradiční�akcí�je�i�“Noc-
leh� v� jeskyni”� –� prosincové� putování�
Moravským� krasem� /loni� proběhl� již�
45.� ročník/.�A�od� roku�2010�klub�po-
řádá�Pochod�po�dálničním�tělese�R43,�
který� slouží� k� podpoře� realizace� této�
rychlostní�komunikace�v�regionu.�Bo-
skovičtí�turisté�již�několik�let�pomáha-
jí�při�úklidu�okolí�města�v�rámci�akce�
„Ukliďme� Česko“� a� v� loňském� jsme�
získali�velké�celostátní�ocenění�v�pod-
poře�ochrany�přírody.�

Rok 2020 je specifický, ovlivnila 

celosvětová pandemie vaše letošní 
plány?
Plánované�větší� březnové�a�dubno-

vé� akce� byly� zrušeny.�Odpadl� tradič-
ní�Pochod�za� sedmizubým�hřebenem,�
který� letos�měl� být� součástí� Zahájení�
turistické�sezona�v�regionu�Boskovic-
ka.�Rovněž�se�nekonala�akce�Ukliďme�
Česko�a�nakonec�jsme�v�klubu�museli�
přehodnotit� i� pořádání� naší� největší�
akce�Pochod�po�dálničním�tělese�R43.

Bude se tedy letos pochodovat na 
podporu této potřebné komunika-
ce?
Ano,�ale�jinak,�než�jsme�byli�10�let�

zvyklí.�Klub�připravuje� jinou�podobu�
pochodu.�Nebude�to�jednorázová�akce,�
ale� chtěli� bychom� účastníkům� ukázat�
celou�téměř�90�km�trasu�německé�dál-
nice�od�Brna�po�Moravskou�Třebovou�
budované� ve� čtyřicátých� letech� mi-
nulého� století.� V� roce� 2013� byla� pro�
turisty� připravena� tehdejší� novinka�
–� společná�vycházka� s�odborným�vý-
kladem� historika,� která� měla� značný�
ohlas�mezi� účastníky� a� letos� bychom�
všechny�etapy�akce�řešili�tímto�způso-
bem.

To znamená, že vycházek bude 
více a s odborným výkladem? 
Předpokládáme�realizovat�v�prosto-

ru�dálnice�několik�etap.�Účastníci�po-
stupně�navštíví�všechny�nejdůležitější�
místa�současné�/nedostavěné/�i�budou-
cí� místa� nové� D43.� Odborný� výklad�
zajišťujeme� nejen� s� osvědčeným� his-
torikem�Tomášem�Jandou,�ale�obrátili�
jsme�se�i�na�partnery�z�místních�samo-
správ�a�regionálních�odborníků.

Předpokládané etapy pochodu 
jsou: 
-� Moravskotřebovsko� a� návštěvou�

Muzea�silnic�Vikýřovice�u�Šumperka�
-�Pod�Hušákem�–�trasa�Městečko�Tr-

návka�–�Jevíčko
-�Dálnicí�na�Malé�Hané�–�trasa�Bo-

skovice� –� dálniční� těleso� u� Bačova� /
tunel�symbol�pochodu/�–�u�Borotína�–�
Velké�Opatovice�/návštěva�Moravské-
ho�kartografického�centra
-�Dálnice�od�Brna�ke�Kuřimi�-�trasa�

–�silniční�stavby�u�Ostopovic,�Veselky,�
Bystrce,� Rozdrojovic,� Malhostovická�
Pecka,� Zlobice� /rozhledna/,� Kuřim.�
-� Dálnicí� přes� Žernovnickou� hrásť�
kolem�Chlumů�do�Boskovic� -� trasa�–�
Skalička� –� Hluboké� Dvory� –� Krkatá�
Bába�–�Černá�Hora�–�Krhov�–�Skalice�
nad�Svitavou�–�Mladkov�–�Boskovice.

Máte bohatý program, kde se zá-
jemci dozví více informací?
Na� stránkách� klubu� www.kctbosko-

vice.cz� a� v� regionáílním� tisku� budeme�
zveřejňovat�termíny�jednotlivých�etap�a�
organizační�pokyny.�Etapy�bude�možné�
absolvovat�pěšky�/cca�10-20�km/,�může-
te�trasy�absolvovat�i�na�kole.�Předpoklá-
dáme,�že�minimálně�na�dvě�etapy�budou�
vypraveny� zvláštní� autobusy,� kde� bude�
nutná�registrace�účastníků.�Na�přípravě�
a� průběhu� se� podílí�mnoho� organiza-
cí,�které�spojovala�myšlenka�podpory�
výstavby�nové�komunikace�R43�/nyní�
D43/,� jejíž�příprava�se�stále�oddaluje.�
Proto� hlavní� motto� pochodu� Přijďte�
podpořit�řešení�komunikace�R43�které�
bylo�před�lety�jednoznačně�přijato�vše-
mi� organizátory� akce� je� i� nyní� velice�
aktuální. Radim Hruška

KONTAKT NA INZERCI

telefon: 774 408 399

e-mail: j.oldrich@centrum.cz
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Doufám, že se v Blansku opět bude 
hrát druhá liga, věří Filip Král

BLANSKO� -�Málokdo�dělá� hokeji�
v�Blansku�takovou�reklamu�jako�Filip�
Král.� Blanenský� odchovanec� působí�
v� zámoří� již� přes� dva� roky� a� největší�
úspěch�kariéry�si�připsal�letos�na�jaře,�
když� podepsal� nováčkovský� kontrakt�
s� jedním� z� tradičních� klubů� NHL� –�
s�Torontem�Maple�Leafs.

Vítejte zpátky v Česku, Filipe. 
Jak jste se těšil domů?
Tento� rok� asi� nejméně� (smích).�

Hodně�se�dařilo�mně�i�týmu,�ale�když�
to� vezmu� z� pohledu� epidemie,� jsem�
rád,�že�jsem�zpět.�Zrovna�v�době,�kdy�
jsem� odlétal,� byla� na� návštěvě�máma�
a�moje�přítelkyně.�Takže�jsem�se�vra-
cel�s�nimi,�o�to�to�bylo�příjemnější.

Na jaře jste podepsal kontrakt 
s Torontem. Jak jednání probíhala?
Už� během� ročníku� jsme� o� tom� de-

batovali,� byli� jsme� v� kontaktu� od�
předsezónního� kempu.� V� březnu� mi�
přišla� zpráva� od� agenta,� že� Toronto�
zintenzivňuje� jednání� a� že� by� podpis�
mohl� přijít� v� následujících� týdnech.�
A�když�jsem�odlétal,�jednání�gradova-
la�a�týden�po�návratu�jsem�podepisoval�
smlouvu.

Už přes dva roky hrajete v zámoří. 
Zaznamenal jste velký vývoj ve své 
hře?
Jako� hráč� jsem� udělal� neskutečný�

progres.� Je� to� obrovský� rozdíl� opro-
ti� hraní� v� Česku,� nechávají� nás� hrát�
náš� hokej� a� nezabíjí� naši� kreativitu.�
Měl�jsem�štěstí,�že�jsem�dostal�důvěru�
trenérů�a�když�mě�Toronto�draftovalo,�
často� za�mnou� jezdili� a� pomáhali� mi�
v� osobním� rozvoji.� Je� opravdu� velký�
rozdíl� mezi� naším� mládežnickým�
hokejem� a� tím� zámořským.� Cítím�

velkou� důvěru� v� individuální� doved-
nosti,�dávají�velký�důraz�na�videoroz-
bory�a�je�jedno,�jestli�hráč�sedí�obden�
nebo�jednou�za�čas.�Je�vidět�touha�po-
moci�tomu�hráči.

Než jste zamířil do zámoří, sti-
hl jste získat mistrovský titul 
s Kometou. Jak na přelomovou 
sezónu vzpomínáte?
Bylo�to�moje�první�a�zatím�posled-

ní� sezóna�mezi�muži� (smích).�V�pod-
statě� jsem� absolvoval� letní� přípravu�
s�áčkem�a�pak�šel�zase�k�juniorce.�Moc�
jsem� s� nějakým� vytížením� v� mužích�
nepočítal,� protože� se� hodně� počítalo�
s� Daldou� Mikyskou.� Povedly� se� mi�
však�přípravné� zápasy� a� už� jsem� tam�
zůstal.� Posílali�mě� do�Třebíče,� abych�
sbíral� zkušenosti.� V� juniorce� jsem�
odehrál�jen�pár�zápasů�a�něco�v�play-
off.�Ten�rok�mě�hodně�posunul�–�nebýt�
něj,�těžko�jsem�tam,�kde�teď�jsem.

V Kometě působila řada skvělých 

obránců, kdo z nich vám nejvíce po-
mohl?
Asi� bych� jmenoval�Tomáše�Malce.�

Ten�mi�radil�určitě�nejvíc�a�hodně�mi�
v�začátku�pomohl.

Jste blanenským rodákem, zažil 
jste druholigovou éru hokeje v Blan-
sku. Jak na ni vzpomínáte?
Táta� to� tady� tehdy� vedl,� já� jsem�

samozřejmě� chodil� jako� malý� kluk�
na�hokej.�Můj�oblíbený�hráč�byl�Petr�
Látal,� který� nosil� jedenáctku.� Takže�
pokaždé,�když�vybírám�číslo,�chci�ne-
jvíc�právě�jedenáctku.�Po�zápase�jsem�
chodil�do�kabiny.�Tedy�v�případě,�když�
se� vyhrálo.� Když� se� prohrálo,� radši�
jsem� tam� nechodil� (smích).� Rád� vz-
pomínám,�že�když�někdo�zlomil�hoke-
jku,� dostal� jsem� ji� já.� Doufám,� že� se�
v�Blansku�jednou�druhá�liga�hrát�bude.

Aktuálně hrají Dynamiters kra-
jskou soutěž. Jste s někým z týmu 
v kontaktu a sledujete výsledky?

Mám� tam� hodně� kamarádů,� takže�
v� kontaktu� jsme,� občas� si� napíšeme�
a� podobně.� Co� se� týče� sledování,� to�
úplně� ne.� Ale� vnímám,� když� Dyna-
miters�hrají� třeba�s�Březinou,�protože�
tam� znám� hodně� kluků� a� vím,� jací�
jsou�(smích),�takže�v�těchto�případech�
zjišťuji�co�a�jak.

V Kometě jste působil společně 
s Martinem Nečasem, který aktuál-
ně hraje v Carolině. Jste v kontak-
tu?
Občas� si� zahrajeme� Fortnite�

(smích).� Občas,� když� máme� volno,�
něco�si�s�klukama�zahrajeme�na�Play-
stationu,� mezi� tím� pokecáme,� jak� se�
nám�daří�a�podobně.�Jednou�za�čas�se�
potkáme,� většinou� až� v�Brně� na� letní�
přípravě,�ale�kontakt�udržujeme.

Kdy plánujete návrat za moře?
Vůbec� nevím.� Uvidíme,� jestli� se�

bude� dohrávat� NHL,� ale� opravdu�
netuším.�Počítám,� že�na�konci� prázd-
nin�bych� se�mohl�přesunout�za�moře.�
Ale�uvidíme,�jestli�vůbec�budou�kem-
py.� Letní� přípravu� budu� řešit� doma,�
jsem� v� kontaktu� s� Milošem� Pecou�
(bývalý� kondiční� trenér� Komety�
Brno,� pozn.� red).� Připravuje� mi� ně-
jaké� tréninky,� dvakrát� třikrát� týdně�
se�vidíme.�Občas�spolupracuji�v�Brně�
s�Kubou�Zbořilem.

Už vám chybí led?
Je�to�dlouhé,�ale�úplně�mi�to�nechy-

bí.� Chodím� na� in-line� brusle,� občas�
zajdu� na� hřiště� do� Řícmanic� a� spíše�
si�užívám�bez�ledu.�Sice�mi�to�trochu�
chybí,� ale� na� rozdíl� od� jiných� si� rád�
odpočinu.�Nicméně�na�led�se�samozře-
jmě�těším.

 Kryštof Severa, www.blansko.cz

Při rozepři bodl 
agresor protivníka do 
stehna

REGION� -�V�pondělí� 25.� května� krátce� po� třetí�
hodině�ráno�se�na�Blanensku�rozhodl�nožem�vyřešit�
neshody� s� bývalým� kamarádem� osmašedesátiletý�
muž.� Posilněný� alkoholem� propíchl� senior� pneu-
matiku�zaparkované�dodávky,�ve�které�se�v�tu�dobu�
nacházel� její�majitel.�Po�vzájemné�rozepři�výtržník�
použil� nůž� s� dvanácticentimetrovou� čepelí� znovu,�
tentokrát� však� proti� poškozenému,� kterého� bodnul�
třikrát� do� stehna.� Zraněného� dvaapadesátiletého�
muže�museli�záchranáři�převézt�do�nemocnice,�kde�
ho�lékaři�ošetřili.�Útočníka�policisté�zadrželi�krátce�
po�činu�a� zahájili� s� ním�úkony� trestního� řízení�pro�
podezření� z� trestného� činu� ublížení� na� zdraví.�
V�případě�odsouzení�mu�hrozí�až�tříleté�vězení.

Zloděj vykradl těžební 
stroj

RUDICE� -� Neobvyklým� případem� se� v� těch-
to� dnech� zabývají� blanenští� kriminalisté.� Zloděj� se�
totiž�vloupal�do�těžebního�stroje,�který�byl�odstavené�
v� katastru� obce�Rudice.� Pachatel� z� kabiny� odmon-
toval�zásadní�věci,�které�uvádí�stroj�do�chodu.�Ukradl�
řídící� jednotku� typu� TIER� 3,� včetně� příslušenství,�
elektronickou� průměrku� zn.� John� Deer� a� další� vy-
bavení�uvnitř�stroje�(např.�pilové�řetězy,�měřící�kolo�
kácecí�hlavice,�sadu�kulatých�pilníků�na�pilu�zn.�Sti-
hl�a�sadu�šroubů�k�hydraulickým�hadicím).�Zloděj�se�
vybavil� také� autorádiem� a� osobními� věcmi� lesního�
dělníka.� Po� překonání� visacího� zámku� ze� skříňky,�
která�se�nachází�u�schůdků�do�kabiny,�navíc�ukradl�
krabici�s�nářadím,�včetně�náhradních�dílů�k�harves-
toru.�Za�kabinou�poté�demontoval�vodící�kabely�ze�
dvou� akumulátorů.�Celkem�způsobil� škodu� za�více�
než�půl�miliónu�korun.

Někdo se vloupal do 
stavební buňky

LETOVICE�-�Letovičtí�policisté�pátrají�po�pach-
ateli,� který� vnikl� do� areálu� stavby� v� Letovicích.�
Do� objektu� se� nezvaný� návštěvník� dostal� tak,� že�
prostříhal�oplocení.�Poté�zamířil�ke� stavební�buňce�
s� nářadím,� kde� překonal� uzamčené� dveře.� Odtud�
ukradl�vibrační�pěch�zn.�BOMAG.�
Celková� škoda� odcizením� stroje� a� poškozením�

plotu�činí�asi�šestašedesát�tisíc�korun.

Sousedka vyrušila 
zloděje při práci

OSTROV U MACOCHY� -� Nepříjemné� prob-
lémy�řešil�krátce�po�půlnoci�majitel�osobního�vozid-
la�Volkswagen�Caddy�v�Ostrově�u�Macochy.�V�noci�
ho�probudila�sousedka�s�tím,�že�mu�někdo�poškodil�
zadní�sklo�vozidla.�Během�venčení�svého�psa�uslyše-
la� z� parkoviště� u� místní� prodejny� potravin� řinčení�
skla.� Poté� uviděla� osobu,� která� se� pohybovala� u�
zaparkovaných�aut.�Na�dotaz,�co�tam�dělá,�jí�odsekl�
mužský� hlas� vulgárními� slovy.� Poté�muž� nastoupil�
do�auta�pravděpodobně�tov.�zn.�Citroën,�které�stálo�u�
vozovky,�a�odjel�směrem�na�Blansko.�
Majitel� poškozeného� vozidla� následně� zjistil,� že�

pachatel�mu�ze�zavazadlového�prostoru�odcizil�pra-
covní� nářadí.� Konkrétně� se� jednalo� o� příklepovou�
vrtačku�a�sbíjecí�kladivo,�zn.�Makita.�Celková�škoda�
odcizením�a� poškozením� je� odhadována�předběžně�
částkou�10�000�korun.�Případ�prověřujeme�pro�po-
dezření�ze�spáchání�trestného�činu�krádež.
V� souvislosti� s� tímto� případem� žádáme� případ-

né� svědky,�pokud�si�někdo�v� inkriminovanou�dobu�
povšiml� podezřelého� vozidla� nebo� osob� v� � dané�
obci,� aby� nás� kontaktovali� na� telefonním� čísle�
974� 631� 396,� popř.� na� lince� tísňového� volání� 158.�
Děkujeme.
„Opět� upozorňujeme� řidiče,� že� se� nevyplácí�

nechávat� ve� vozidlech� cenné� a� osobní� věci.� Ty� se�
pak� stávají� pro� zloděje� velkým� lákadlem� a� poté� i�
poměrně� snadnou� kořistí.� Buďte� tedy� na� své� věci�
opatrní�a�pamatujte,�že�automobil�není�trezor,�“�upo-
zornila�policejní�mluvčí�Lenka�Koryťáková.

Opilý řidič se dal 
před policisty na útěk, 
skončil v poutech

STVOLOVÁ� -� V� blízkosti� Stvolové� došlo�
v� pondělí� 1.� června� v� odpoledních� hodinách� k� do-
pravní� nehodě� dvou� vozidel.� Při� předjíždění� řidič�
dodávky� nedodržel� dostatečný� odstup� od� druhého�
vozidla,�s�kterým�se�následně�bočně�střetl.�
Viník,� aniž� by� zastavil,� ve� své� jízdě� pokračoval�

dál.� Poškozený� jel� za� ním� a� snažil� se� jej� zastavit,�
avšak� bezúspěšně.� Pomoc� přišla� až� v� Letovicích,�
kdy� kolem� něj� projela� policejní� hlídka� z� místního�
�oddělení,� kterou� ihned� zalarmoval.� Jakmile� se� pol-
icisté� k� pronásledovanému� vozidlu,� které� zastavilo�
v�ulici�Pražská�přiblížili,�vzal�řidič�nohy�na�ramena�
a�dal�se�na�útěk.�
V� této� snaze�mu� však� letovická� policejní� hlídka�

zabránila,� po� pár� metrech� ho� doběhla� a� zadržela.�
Vzápětí� policisté� zjistili� důvod� jeho� útěku.� Prove-
denou� zkouškou� u� řidiče� naměřili� více� než� jedna�
promile�alkoholu�v�dechu�a�pozitivní�test�na�amphet-
amin.��
Policisté� ve� věci� zahájili� úkony� trestního� řízení�

pro� podezření� ze� spáchání� trestného� činu� ohrožení�
pod� vlivem� návykové� látky.�Vzhledem� k� tomu,� že�
přitom� šestatřicetiletý� nezodpovědný� řidič� navíc�
způsobil� dopravní� nehodu,� hrozil� by�mu� v� případě�
pravomocného�odsouzení�až�tříletý�trest�odnětí�svo-
body.

Muž zaútočil na 
zasahující policejní 
hlídku pěstmi

BLANSKO� -� O� tom,� že� policejní� služba� není�
vždy� jednoduchá,� svědčí� i� případ� ze� soboty� 30.�
května.�Policisté�přijali�v�podvečerních�hodinách�na�
tísňovou�linku�oznámení,�že�v�bytě�v�ulici�Čapkova�
v�Blansku�se�nachází�agresivní�muž,�který�vyhodil�z�
obydlí�maminku�a�nechce�jí�pustit�zpátky.�
Na� místo� se� dostavila� blanenská� policejní� hlíd-

ka,� která� jednání� útočníka� začala� okamžitě� řešit.�
Nejdříve� se�muž� pokusil� hlídku� zastavit� přibouch-
nutím�dveří�od�bytu.�I�přesto,�že�mu�v�tom�policisté�
�bleskově� zabránili,� útočník� se� nechtěl� vzdát� a� ve�
svém� jednání� pokračoval.� Přešel� k� fyzickému� na-
padání,�a�to�pěstmi�proti�členům�policejní�hlídky.�
„Útočníka� po� předchozích� výzvách,� aby� svého�

protiprávního�jednání�zanechal,�museli�strážci�záko-

na� zklidnit� až� za� použití� donucovacích� prostřed-
ků� a� � taseru.� Policistům� poškodil� policejní� výstroj�
a�způsobil�lehká�zranění,�která�si�vyžádala�lékařské�
ošetření.�Muž�byl� následně�převezen�k� lékařskému�
ošetření,�kde�doktor� rozhodl�o�umístění�do�psychi-
atrické� léčebny,“� popsala� zákrok� policejní� mluvčí�
Lenka�Koryťáková�.�
Zadržený�muž,�který� je�policistům�dobře�známý,�

byl� v� minulosti� již� několikrát� soudně� trestaný.�
V� současné� době� jsou� zahájeny� úkony� trestního�
řízení� ze� zločinu� násilí� proti� úřední� osobě.� Násil-
níkovi�tak�hrozí�až�šest�let�odnětí�svobody.

Cyklista usedl za 
řídítka pod vlivem 
alkoholu

RÁJEC-JESTŘEBÍ�-�V�pondělí�25.�května�v�ran-
ních� hodinách� v� Rájci� Jestřebí� zastavili� dopravní�
policisté�jednapadesátiletého�muže�na�jízdním�kole.�
Tento�se�vydal�na�cestu�značně�posilněný�alkoholem.�
Policisté� u� cyklisty� naměřili� orientační� dechovou�
�zkouškou� tři� promile� alkoholu.� Další� jízda�mu� tak�
byla�zakázána�a�případ�byl�zaevidován�jako�přestu-
pek�podle�ustanovení�o�silničním�provozu.
„V�souvislosti�s�tímto�případem�znovu�apelujeme�

na� to,� že� stejně� jako� řidič�motorového� vozidla� ani�
cyklista� nesmí� požít� alkoholický� nápoj� nebo� užít�
návykovou� látku� před� jízdou,� během� jízdy� nebo�
v�době,�kdy�mohl�být�pod�jejich�vlivem,“�upozornila�
policejní�mluvčí�Lenka�Koryťáková.
Od� čtvrtka� do� neděle� 21.� května� probíhala� ce-

lorepubliková� dopravně� bezpečnostní� akce� k� za-
jištění� bezpečnosti� a� plynulosti� silničního� provozu�
zaměřená� především� na� alkohol� a� jiné� návykové�
látky.�Zvýšené�počty�policejní�hlídek�se�pohybovaly�
také�na�Blanensku.�
Policisté� během� akce� zkontrolovali� celkem� 134�

vozidel.� U� šestnácti� řidičů� zjistili� dopravní� přestu-
pek,�většina�z�nich�byla�vyřešena�na�místě�blokově,�
příslušnému�správnímu�orgánu�oznámili�pět�přestup-
ků.�U� čtyř� řidičů�byla� naměřena�pozitivní� dechová�
zkouška�na�alkohol.

Policisté upozorňovali 
na rizika spojená 
s jízdou na kole

REGION�-�U�příležitosti�Světového�dne�jízdních�
kol�uspořádali�policisté�preventivní�akci�zaměřenou�
na�bezpečný�pohyb�cyklistů.�Při�setkání�na�cyklos-
tezkách�v�Brně�a�Boskovicích�vysvětlovali�význam�
cyklistické�přilby.�
„Ta� je�významným�bezpečnostním�prvkem�nejen�

pro� děti,� pro� které� je� povinná,� ale� � i� pro� dospělé.�
Právě�úrazy�hlavy�při�dopravní�nehodě�patří�k� těm�
nejvážnějším.� Mnohem� častěji� je� také� účastníkem�
nehody�dospělý�cyklista�než�dítě,“�popsal�policejní�
mluvčí�David�Chaloupka.�
Upozornil� také� na� fakt,� že� častým� nešvarem�

cyklistů�bývá�i�jízda�pod�vlivem�alkoholu,�stále�však�
platí,�že�ten�nepatří�ani�za�řídítka�jízdního�kola.�
Mnohým� cyklistům� přišlo� také� vhod� opakování�

prvků�povinné�výbavy� jízdního�kola,� ta� totiž�velmi�
často� na� nových� modelech� kol� chybí� a� je� potřeba�
ji� dokoupit� zvlášť.� Policisté� apelují� na� vzájemnou�
ohleduplnost� všech� účastníků� silničního� provozu� a�
přejí�mnoho�šťastných�kilometrů.

 Zpracoval Radim Hruška

Blanenští atleti na den dětí zahájili letní atletickou sezónu, která byla přerušena kvůli korona viru. Akce se konala na 173 stadionech pod patronací Českého atlet-
ického svazu. V Blansku ji uspořádal Atletický klub Ludvíka Daňka pro atlety z ASK Blansko. Na stadionu bylo vidět mnoho kvalitních výkonů, kterými mladí atleti 
ukázali, že se po dobu karantény v domácím prostředí poctivě připravovali. Ta pravá atletická sezóna pro nás odstartovala uplynulou sobotu, a to soutěží družstev 
staršího žactva, kde jsme měli družstvo děvčat. Tento týden se také rozjedou soutěže přípravek, mladšího žactva a naše dospělé čeká druhá liga 4. července ve 
Vyškově.  Text a foto akld
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Hasičská Velká 
cena Blanenska 
letos nebude

REGION - S ohledem na stávající 
situaci rozhodla mimořádná Členská 
schůze Velké ceny Blanenska, že 
letošní ročník VCB nevypukne. 
Pořadatelé jednotlivých soutěží 
se shodli, že riziko je stále dost 
velké a opatření pro pořádání akcí 
poměrně přísná, takže za stávající 
situace neplánují svoje soutěže vůbec 
pořádat.

Došlo také ke shodě v tom, 
že pokud by se situace výrazně 
uklidnila a opatření uvolnila, 
mohou si jednotlivé sbory uspořádat 
pohárovou soutěž, a to za podmínek, 
které si sami stanoví (tj. např. pozvou 
si určitý výběr závodících týmů, 
omezí možnost startu na družstva z 
blanenského okresu apod.).  (hrr)
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Projekt za téměř čtvrt miliardy 
zlepší zásobování vodou

BLANENSKO - Práce na projektu 
Pitná voda Jedovnicko, které oddálil 
nouzový stav, se už naplno rozběhly. 
Svazek vodovodů a kanalizací chce 
díky investici 228 milionů vyřešit 
problémy se zásobováním obcí na 
Blanensku, zejména v okolí Jedovnic. 
Pomoci jim má propojení lokálních 
vodovodů s páteřním přivaděčem 
z Blanska. Společnost pro Pitnou vodu 
Jedovnicko, která stavbu provádí, 
vybuduje přivaděče, vodovodní řady 
a propoje pitné vody v délce asi 16,5 
kilometru.

„Stavba má kompenzovat následky 
následky sucha. V posledním období 
se podzemní zdroje vody nenaplňují 
ani ve chvíli, když jsou srážky větší. 
Dochází pak k problémům zejména 
výtlakem a s tlakem ve vodovodní síti. 
Projevuje se to hlavně v teplých dnech, 
kdy je sucho, a lidem z kohoutku 
teče jen malý pramínek vody,“ 
vysvětlil Ivo Polák, místostarosta 
Blanska a současně předseda Svazku 
vodovodů a kanalizací.

Ve chvíli, kdy se i Jedovnicko 
napojí na páteřní přivaděč z Blanska, 
tyto problémy odpadnou. Obce totiž 
získají alternativní zdroj, díky němuž 
bude možné dodávky vody zajistit. 
„Celé Jedovnicko a okolí působí jako 
jakási sběrná miska. Oblast je závislá 
na množství srážek. Mnohdy ale i když 
prší, je problém vodu v dostatečném 
množtví získat. Hladiny spodní 
vody se totiž stále snižují a zdroje 
na Jedovnicku vysychají. Zvyšuje se 
také spotřeba vody. Propojení zajistí 
další zdroj vody a umožní nám také 
odstávku jednotlivých vrtů a opravy 
na stávající síti,“ doplnil tajemník 
Svazku vodovodů a kanalizací Petr 
Tioka.

Stavba oficiálně začala letos 
v březnu budováním propojení 
z Blanska. Práce na přivaděči, který 
vede přes Písečnou na Klepačov, 
ale oddálila karanténa. Nyní už se 
pokračuje. „Teď pracujeme na stavbě 
výtlačného řadu na Klepačov. Jde 
o propojení z Blanska lesem a zadní 
částí obce. Hotovo bychom tam chtěli 
mít do konce listopadu. Pokračovat 
se bude směrem na Rudici a přes ni 
do Jedovnic. Od prosince začneme 
budovat také přívodný řad do 
Olomučan, hotovo by tam mělo být 
nejpozději do poloviny příštího roku,“ 
popsal Pavel Doležel z Vodárenské 
akciové společnosti, který zajišťuje 
technický dozor.

Kromě propojení Svazek postaví 
také celou řadu vodárenských 
objektů. „Součástí stavby je výstavba 
nové úpravny vody Jedovnice, která 

Hledáme zaměstnance na 
dlouhodobý pracovní poměr. 
Částečný úvazek. Úklid domácností. 

Spolehlivost a vztah k práci 
podmínkou. 

ŘP popřípadě OZP výhodou.

CLEAN LINE s.r.o., Krátká 919/14, 680 01  Boskovice, 
tel.: 725 415 008, e-mail: info@cleanline.cz, 

www.cleanline-sro.cz

Tragická nehoda: Mladá 
řidička nepřežila střet 
s dodávkou

SVITÁVKA - V pondělí 25. května v osm hodin ráno 
došlo k tragické dopravní nehodě u Svitávky. Po silnici 
II/150 řídila mladá žena osobní vozidlo Ford Puma. Při 
průjezdu pravotočivou zatáčkou ve směru na Boskovice 
nezvládla řízení a vjela do protisměru, kde se čelně střetla 
s protijedoucí dodávkou VW LT.

„I přes veškerou snahu záchranářů osmnáctiletá řidička 
svým zraněním na místě podlehla. Řidič dodávky vyvázl s 
lehkým zraněním. Alkohol byl u řidiče vyloučen dechovou 
orientační zkouškou,“ uvedla policejní mluvčí Lenka 
Koryťáková.

U nehody zasahovali profesionální hasiči i záchranáři 
ve spolupráci s vrtulníkem zdravotnické záchranné služby.

„Naši operátoři vyslali k dopravní nehodě, která se stala 
nedaleko Svitávky, vrtulník a pozemní lékařskou posádku. 
V osobním autě, které se srazilo s dodávkou, byla 
zaklíněná mladá žena. Po jejím vyproštění jsme zahájili 
resuscitaci. Přes veškerou naši snahu se životní funkce 

pacientky obnovit nepodařilo. Zranění byla příliš vážná, 
neslučitelná se životem,“ uvedli jihomoravští záchranáři.

Ve stejný čas zasahovali záchranáři také u dopravní 
nehody v blízkosti Holštejna, kde se střetla dvě 
osobní vozidla. Při průjezdu pravotočivou zatáčkou 
osmadvacetiletý řidič nepřizpůsobil rychlost jízdy a 
stavu mokré vozovky, čímž se dostal s vozidlem tov. zn. 
Hyundai do protisměru. 

„Tam se boční částí vozidla střetl s protijedoucím 
osobním automobilem Škoda Yeti, které vlivem nárazu 
skončilo převrácené na střeše. Při dopravní nehodě došlo 
k lehkému zranění spolucestujícího ve vozidle Hyundai 
Getz a devětatřicetiletého řidiče převráceného vozidla,“ 
doplnila Koryťáková.

Celková škoda na vozidlech byla předběžně odhadnuta 
částkou 290 tisíc korun. U řidičů bylo provedeno orientační 
vyšetření na přítomnost alkoholu v dechu s negativním 
výsledkem.  Radim Hruška, foto Policie ČR

Charita pořádá 
sběr potravin 
a oblečení 

REGION - Ve středu 10. června 
pořádá blanenská charita hned na 
několika místech okresu Blansko 
sbírku. 

Tentokrát ji zaměřuje jen na trvanlivé 
potraviny, dětské oblečení a drogerii. 
Z potravin budou pořadatelé rádi za 
trvanlivé potraviny jako jsou piškoty, 
konzervy, těstoviny, olej, rýže, mléko, 
dětské výživy a další.

Konkrétní časy sběru najdou na 
internetových stránkách www.blansko.
charita.cz a na facebooku.  (hrr)
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zajistí lepší filtraci a z vody odstraní 
železo a mangan, vybudování nového 
vodojemu na místě původního 
v Rudici, nová nádrž u vodojemu 
Větřák v Jedovnicích, která zajistí 
větší akumulaci vody, vystrojení 
nového vrtu v Jedovnicích, úpravy na 
stávajících vrtech a další související 
práce,“ upřesnila mluvčí Vodárenské 
akciové společnosti Iva Librová.

Situace se zásobováním vodou by se 
měla zlepšit i v Lažánkách, které jsou 
zásobovány přes Rudici. Tam se práce 
přesunou na konci roku 2021. Místní 
se dočkají nového vodojemu na kopci 
u silnice na Vilémovice, nové budou 
i vodovodní řady, potrubí se vymístí 
ze zahrádek na obecní pozemky. 
„Všichni tady na to čekáme. Když 
je sucho, máme omezený odběr 
vody, nemůžeme zalévat zahrádky, 
vodovod je zde navíc starý a poměrně 
často praská, voda pak uniká mimo 
a dost často se na to přichází až 
s velkým zpožděním, protože se 
ztrácí v podzemí v nejrůznějších 
prasklinách,“ popisuje Josef Čmel 
z Lažánek.

Chystá se 
napojení také 
dalších obcí

Ubývající zdroje trápí i ostatní 
části regionu. Na první etapu za 228 
milionů korun by tak mělo navázat 
napojování dalších obcí. Ve druhé 
etapě, jejíž náklady jsou předběžně 
vyčíslené na 109 milionů korun, by tak 
mělo dojít k odpojení málo kvalitních 
zdrojů pitné vody například v Lipovci 
či Holštejně, posílení místních zdrojů 
a další napojení by postupně měli 
získat také lidé v Ostrově u Macochy, 

Kulířově, Senetářově, Vilémovicíc
h či v Krásensku. Svazek vodovodů 
a kanalizací měst a obcí jako investor 
tak chce ve dvou etpaách pokrýt 
zásobování celkem 14 obcí celkem za 
337 milionů korun.

Vodárenská akciová společnost, 
která vodovody a podzemní zdroje 
vody provozuje, plánuje ale ještě další 
opatření. K postupnému připojování 
obcí na hlavní vodovodní přivaděče, 
které využívají vodu ze zdrojů 
ve Velkých Opatovicích, Spešově 
a Lažanech, se přidá také posílení 
těchto zdrojů.

„Ve spolupráci s hydrogelologem 
už jsme vytipovali určité lokality. 
V Lažanech se podařilo najít nový 
zdroj, který by sám o sobě mohl do 
soustavy dodávat nově  dalších 10 
litrů za vteřinu, přičemž celá soustava 
teď v průměru spotřebuje 100 litrů za 
vteřinu. Hledáme také nové zdroje 
ve Spešově, ve Velkých Opatovicích 
nebo ve Vlkově u Letovic. Věřím, 
že tam se to taky podaří,“ uvedl 
Petr Fiala, ředitel boskovické divize 
Vodárenské akciové společnosti.

Důležitým bodem pro zajištění 
dostatku pitné vody je také 
zprovoznění Úpravny vody Bělá 
v Boskovicích. 

Ta v budoucnu zajistí zásobování 
vodovodů v regionu vodou 
z boskovické přehrady. Náklady se 
odhadují až na 220 milion korun. 
Kdy se ale začne s rekonstrukcí 
technologie na úpravu povrchové 
vody z přehrady, zatím není jasné. 
„Vybudování a zajištění záložních 
zdrojů pitné vody je ale do budoucna 
nutné. Hladiny podzemních vod 
klesají a je důležité se chovat 
zodpovědně, kdyby opravdu nastala 
situace, že vody bude nedostatek. To 
riziko musíme v maximální možné 
míře už teď minimalizovat,“ uvedl 
Ivo Polák.

Zdroj: Pavla Komárková, 
www.blansko.cz


